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BIG BAND
MOST – V Radničním parku 

si můžete 25. července od 17 do 
18 hodin užít Promenádní kon-
cert v podání Big Bandu Zdenka 
Tőlga. Vstup je zdarma.

JÓGA  
S KYTAROU

MOST - Na hradě Hněvín si 
můžete 12. července od 17.30 
hodin užít lekci jógy s Míšou 
Kasalovou, která lekci zpříjem-
ní hrou na kytaru.

ZLATOVLÁSKA 
MOST – Ve stánku na hra-

dě Hněvín a v síti goout.net je 
možné kupovat vstupenky na 
pohádku Zlatovláska v originál-
ním podání Divadla Lampion. 
Hraje se 30. srpna od 10.30 ho-
din na hradě Hněvín.

FOLK VES
PAROKRYJE – Obec Pato-

kryje pořádá 13. července od 
14 hodin na hřišti Folk Coun-
try festival. Vystoupí Sdružení 
místních muzikantů, Ty a My, 
Cobblestone, Vojta Kyďák To-
máško a Vojta Nedvěd.
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MOST – Město Most je hostitelem prestižního olympijského fes-
tivalu, který vypukne 25. července u jezera Most. Předvečer slav-
nostního zahájení letní olympiády v Paříži prý bude velkolepý 
a nezapomenutelný.  Na co všechno se můžeme už za pár dnů těšit? 
Především na výjimečný zážitek, který se doposud poštěstil několi-
ka  městům v České republice.

Slavnostní zahájení je naplá-
nováno  na 25. července ve 20 
hodin přímo u jezera Most. Po-
prvé v historii ho navíc bude ži-
vě vysílat Česká televize. Vstup 
na slavnostní zahájení je zdar-
ma, stačí se pouze zaregistrovat 
na webu olympijskyfestival.cz/
most/vstupenky. Odehrávat se 
zde bude hudebně zábavný ve-
čer za účasti slavných sportov-
ců a umělců jako například her-
ce Zdeňka Godly a Jakuba Ko-
háka, biatlonistky Gabriely Sou-
kalové nebo vodního slalomáře 
Vavřince Hradilka. „Olympijský 
festival vždy začínal stejně jako 
olympijské hry, ale trochu nás to 
zastiňovalo. A my chceme zářit, 
proto jsme zahájení naplánova-
li na čtvrteční večer 25. července, 
a to ve spolupráci s Českou televi-
zí, která bude slavnostní zahájení 
vysílat živě v primetimu na ČT 1. 
Bude to velkolepá show a něco vý-
jimečného,” sdělil místopředse-

da Českého olympijského výbo-
ru Libor Varhaník, zodpovědný 
za olympijský festival. 

Program slavnostního 
zahájení 25. července
Program začne ve 20 hodin 

hudebním vystoupením předka-
pely Vypuštěné Koupaliště, kte-
rá rozproudí atmosféru před sa-
motným slavnostním zaháje-
ním olympijského festivalu u je-
zera Most. Ve 20.30 hodin vyrazí 
průvod stovek mladých sportov-
ců od kostela Nanebevzetí Panny 
Marie přímo do dějiště velkolepé 
akce. Úderem 21. hodiny začne 
přímý přenos slavnostního zahá-
jení na programu ČT1. Večerem 
provedou olympijský vítěz v de-
setiboji Roman Šebrle, zpěvačka 
a automobilová závodnice Olga 
Lounová a legendární sportovní 
komentátor a moderátor České 
televize Petr Vichnar.

Olympijský festival vypukne 25. července
Na jezeře Most se odehraje velkolepá zahajovací show 

Motýlí  
noc
19. 7. od 20.30 hodin
Oblastní muzeum a galerie Most

Více na straně 3

Olympijský festival u jezera Most bude probíhat od 26. července do 11. srpna. Vstupné pro děti do 6 let, seniory a ZTP je zdarma, pro děti 6–12 let  
100 Kč, pro mládež od 13 let a dospělé  200 Kč. Rodinné vstupné pro 2 dospělé a  2 děti do 12 let včetně 1 hrací karty je 400 Kč. Vše o olympijském fes-
tivalu od otevírací doby, programu, možnostech ubytování či dopravy najdete na www.olympijskyfestival.cz. 

NAHLÉDNĚTE
pod ruce umělců

MOST – Návštěvníci Benediktu mají opět možnost nahlédnout pod 
ruce umělců při malířském sympoziu. To je od roku 2009 jednou 
z  nejvýznamnějších událostí Mostecka v  oblasti moderního umě-
ní. Tradičním partnerem akce je Sev.en Česká energie, která mladé 
umělce při jejich tvorbě na Benediktu podporuje každé léto.

 Každý rok skupina pozvaných výtvarníků tvoří svá díla po sedm 
dní ve společném ateliéru v areálu Benediktu. Sympozium probí-
há za účasti veřejnosti, které má jedinečnou příležitost pozorovat 
umělce během dne při práci. Lidé mohou přihlížet tomu, jak vzni-
kají jednotlivé obrazy a třeba se i nechat inspirovat. Letošní po-
zvání přijalo deset umělců z různých koutů republiky, včetně ryt-
ce skla. Tvořit začali umělci tuto středu 10. července a svá díla skon-
čí 17. července.  Akce vyvrcholí  jednodenní výstavou, jejíž verni-
sáž proběhne ještě týž den v 15 hodin. Výstavu, během které  bude 
možné si zakoupit vybrané dílo za autorské ceny, je možné zhléd-
nout od 15 – 19 hodin. Tradičním partnerem akce je společnost  
Sev.en Česká energie, která si zahájení nenechala ujít. „Malířské 
sympozium na Benediktu podporujeme dlouhodobě. Dává nám smy-
sl dodávat energii mladým umělcům,“ řekla mluvčí skupiny Sev.en 
Česká energie Eva Maříková. Zatímco v předešlých letech pojali or-
ganizátoři malířské sympozium tématicky, letos tvoření ponechali 
výhradně na fantazii umělců. Vstup na sympozium i samotnou vý-
stavu je zdarma.                                                                                    (nov)

Účastníci šestnáctého ročníku malířského sympozia se 
tentokrát nechají inspirovat  výhradně svou fantazií.
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Busking u kavárny
MOST – Kavárna na ulici 

v parku Střed zve na vystoupení 
pouličních umělců. 12. července 
se můžete těšit na písničkářku 
Adélu Radimcovou, 17. červen-
ce na Drinky a DJ a 19. července 
na Ondřeje Hájka. Busking začí-
ná vždy v 15 hodin.            (nov)

Indiánská pohádka 
MOST – Hrad Hněvín zve 21. července od 10 hodin na Indiánskou 
pohádku v podání Divadélka Romaneto.

Veselá indiánská babička Akraj Avotašam vypráví příběh z rod-
né indiánské osady, kde lstivý Šaman-Klaman-Oklahoman chce do-
sáhnout svých tužeb za pomoci zla, chamtivosti, lži a závisti.

Indiánské děti se však řídí radami moudré sovy Aneláp a boha 
a ochránce všech indiánů - Velkého Býka Maňátů. Společnou vůlí 
a silami, láskou a porozuměním zničí jeho zlá nadpřirozená kouzla.

Po celou dobu představení bude otevřeno malé hradní bistro 
s občerstvením. Vstupenky jsou k zakoupení v hradním bistru ne-
bo na místě. V předprodeji za 110 a na místě za 130 Kč.          (nov)

Uvidíte v letním kině
MOST – V Mostě pokračuje fil-
mový festival pod širým nebem 
v Radničním parku a na Bene-
diktu.

Do kina pod širým nebem se 
můžete vypravit 12. července do 
nového amfiteátru na Benediktu. 
Od 18 hodin se promítá rodinná 
komedie Kung Fu Panda 4. Hrdina animované ságy Kung Fu Pan-
da už mnohokrát prokázal, že si titul „Dračí bojovník“ navzdory vše-
mu (zejména své nemotornosti) skutečně zaslouží. Od 20 hodin čeká 
diváky česká komedie Aristokratka ve varu. Hrabě Frank Kostka (Hy-
nek Čermák), jeho žena Vivien (Tatiana Dyková) a jejich dcera Marie 
(Yvona Stolařová) žijí na svém rodovém zámku Kostka. Udržovat zá-
mek v chodu jim pomáhá hospodyně paní Tichá (Eliška Balzerová), 
údržbář Krása (Pavel Liška) a kastelán Josef (Martin Pechlát). 

Letní kino v Radničním parku nabídne 18. července od 18 hodin 
francouzskou dobrodružnou komedii Kočka a pes: Šílené dobrodruž-
ství. Hned dvě naprosto nečekané dvojice se spolu musí vydat na dob-
rodružství a na cestu plnou karambolů a zábavy. Od 20 hodin se na 
plátně objeví česko-slovenská komedii Jedeme na teambuilding. Když 
si myslíte, že máte ve všech směrech skvěle našlápnuto a nic vás ne-
zastaví, tak se většinou hodně pletete. Vstupné do obou letních kin je 
zdarma.                                                                                                   (nov)

Vojenské „útočiště“ se mění na domov s péčí
MOST – Další budova mosteckých kasáren bude zachráněna. Ob-
jekt s popisným číslem 1285 podél ulice ČSA, který kdysi sloužil pro 
2. protitankový oddíl mostecké vojenské posádky, se změní na do-
mov pro klienty s duševním onemocněním a různými typy demencí.  

Do rekonstrukce památko-
vě chráněného objektu, který byl 
poslední roky prázdný, se pustila 
Charita Most. Ta objekt koupila 
od soukromého vlastníka v roce 
2021.  Od té doby probíhaly pří-
pravy na rozsáhlou rekonstruk-
ci. V rámci ní se vytvoří zázemí 
pro Domov se zvláštním reži-
mem. Bude se jednat o nové bez-
bariérové zařízení služeb sociální 
péče, s kapacitou 24 lůžek.  „Mo-
mentálně tyto služby na Mostecku 
neposkytujeme. Nicméně poptáv-
ka je velká, a to z hlediska celého 
kraje, nejen tady v Mostě. Těchto 
lůžek je tu zoufalý nedostatek. Do-

mov se zvláštním režimem je po-
skytne, a tím pomůže situaci zlep-
šit. Charita Most pracuje s  řadou 
klientů, máme pečovatelskou služ-
bu, ošetřovatelskou službu ‚Sest-
ra domů‘, a přesně tito klienti, pro 
které bude nový domov určen, se 
tu vyskytují,“ uvedla mluvčí Cha-
rity Most Lucie Jehličková. 

V domově se zvláštním re-
žimem pro osoby se sníženou 
soběstačností, osoby se stařec-
kou, Alzheimerovou demen-
cí a ostatními typy demencí 
a duševními poruchami budou 
k dispozici i terapeutické a vol-
nočasové aktivity, které napo-

mohou ke zlepšení kvality  živo-
ta klientů. Profesionální perso-
nál bude zajišťovat individuál-
ní přístup a bezpečné prostředí, 
ve kterém se budou klienti cítit 
pohodlně a respektovaně.   

Klienti budou mít v  Domo-
vě komfort a pohodlí, ale pře-
devším soukromí. „Většina po-
kojů bude jednolůžkových. Jen 
minimum bude dvoulůžkových, 
pokud by  měli zájem manželé 
apod. Pokoje budou  představo-
vat malý byt se sociálním zaříze-
ním. Na soukromí klienta se kla-
de velký důraz,“ uvedla mluvčí 
a dodala, že organizace bude do 
tohoto zařízení shánět nové po-
sily. „Stavba bude trvat dlouho, 
protože je v  katastrofálním sta-
vu. Vše se tu musí udělat od nu-
ly. Nová je pouze střecha. Ote-
vření se směřuje na srpen či zá-
ří příštího roku. Pak se dostane 

i na nové zaměstnance. Včas dá-
me pobídky na pracovní portály, 
úřad práce apod.,“ řekla  mluvčí.

Rekonstrukce si vyžádá zhru-
ba na 120 mil. Kč. Realizací zá-
roveň dojde ke zvýšení energe-
tické účinnosti. „Stavba zača-
la v těchto dnech. Objekt zůsta-
ne bez oplocení, plánují se tu jen 
menší předzahrádky. Vzhledem 
k tomu, že jde o kulturní památ-
ku, musíme zachovat ráz, tedy 
například fasáda zůstane v  po-
dobném duchu. Určené jsou i po-
žadavky na okna, dveře a další,“ 
prozradila dále mluvčí. 

Větší část nákladů pokry-
je  dotace z  Národního plá-
nu obnovy, a to ve výši zhru-
ba 80 mil Kč. Ústecký kraj po-
skytne 12 mil. Kč a město Most 
11 mil. Kč. Mezi donátory bude 
i německá charitativní organi-
zace Renovabis.                    (sol)

Po odchodu vojáků se objekt dostal do soukromých rukou. Takový je výsledek.

U jezera Most se posiluje úklid
MOST – U jezera Most se posiluje úklid, údržba a ploch a zajišťují se 
veřejné toalety.  

Před olympijským festivalem, 
ale především během něj budou 
mít mostecké technické služby pl-
né ruce práce. Budou mít za úkol 
svoz odpadu a také úklid veřej-
ných prostranství. „Olympijský 
festival je komerční akce, ale bude-
me pro organizátora zajišťovat od-
voz odpadu a vyčlenili jsme také 
několik lidí na úklid,“ uvedl ředitel 

Technických služeb města Mos-
tu Michal Hartman. Už nyní mo-
hou návštěvníci jezera využít dal-
ší nové lisovací koše, které se u je-
zera objevily poprvé v loňské se-
zoně. „Lisovací koše by měly být 
i v rámci plochy olympijského fes-
tivalu. Dodávali jsme kontakty na 
firmu, která je vyrábí. My se bude-
me starat o ruční úklid ploch, kde 

budou proudit největší davy,“ do-
dal ředitel. 

Zajišťují se také veřejné toalety. 
„Mimo areál olympijského festiva-
lu jsou u jezera standardně dám-
ské i pánské toalety, a měli bychom 
mít navíc připravený jeden sani-
tární kontejner. Momentálně řeší-
me, kde bude možné ho nechat při-
pojit. Olympijský festival bude mít 
své toalety, kterých by mělo být do-
statečné množství. Kromě sani-
tárních kontejnerů budou v areá-

lu festivalu i TOIky,“ uvedl Michal 
Hartman.   

Na jezeře již vzniklo nové mo-
lo, kde bude fungovat půjčovna 
vodních sportů s paddleboardy 
a šlapadly, která si lidé odhlasovali 
v rámci participativního rozpoč-
tu. Hotový je už i  nový velký  foto-
point s nápisem Most, opticky na 
vodní hladině. Obě novinky jsou 
zatím mimo hlavní pláž a veřej-
nosti se představí před zahájením 
olympijského festivalu.           (sol)

Žádosti o dávky nově na poště
Mezi vybranými pobočkami je Most a Litvínov
MOST/LITVÍNOV – Mezi padesáti pobočkami České pošty, kde si lidé 
od července mohou podávat žádost o vybrané sociální dávky, je i  
pošta v Mostě a v Litvínově. Poradenství, schvalování i výplatu dá-
vek nadále zajišťuje Úřad práce ČR.

Na hlavní poště v Mostě a na 
poště na náměstí Míru v Litvíno-
vě si  nově mohou lidé podat  on-
-line žádost o rodičovský příspě-
vek, přídavek na dítě nebo pří-
spěvek na bydlení.   „Na zřetelně 
označených přepážkách pošty pro-
školení zaměstnanci České pošty 
lidem pomáhají  při podávání on-
-line žádostí přes Klientskou zónu 
Jenda. Na podání žádosti o vybra-
né dávky na pobočkách s vyvolá-
vacím systémem se klienti mohou 
předem objednat a jít pak hned na 
řadu. Na webu postaonline.cz/re-
zervace nebo také v mobilní apli-
kaci Pošta Online si klient jedno-
duše vybere termín a konkrétní 
pobočku, kde chce žádost podat. 
Rezervace je pak obratem potvr-
zena SMS zprávou a e-mailem, 
kde klient najde rezervační kód. 
Ten pak při příchodu na poštu 
jen zadá do vyvolávacího systému 
a obratem jde na řadu,“ vysvětlil 
mluvčí České pošty Matyáš Vitík.

Česká pošta ale nebude nahra-
zovat činnost Úřadu práce Čes-
ké republiky.   Samotné vyřízení 

dávek, tedy jejich přijetí, kontro-
la, schválení a vyplacení i nadále 

zůstane plně v kompetenci Úřa-
du práce ČR, stejně jako možnost 
podat si žádost osobně na jeho 
kontaktních pracovištích.

Tento nový zkušební  projekt 
se vyhodnotí na konci  roku. Po-
kud se osvědčí a lidé budou s tou-

to službou spokojeni, zváží se je-
ho rozšíření  podle Matyáše Vi-
tíka i na ostatní pobočky pošty 
v České republice. V Ústeckém 
kraji bylo k podání žádosti o so-
ciální dávky vybráno patnáct 
poboček České pošty.        (nov)

Vize po rekonstrukci. Na zachování vzhledu budou dohlížet památkáři.

Prázdniny si mohou děti zpestřit 
návštěvou divadla na Hněvíně.
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Sportovní hala dostane sestru
MOST – V Mostě se už brzy 
chystá stavba nové a moderní 
sportovní haly. Bude propojena 
s tou současnou. Sportovat by 
se tu mohlo už v horizontu do  
tří až pěti let.     

Projektová dokumentace, kte-
rou má město na stole, vycháze-
la z vítězného návrhu projekční-
ho týmu DK architekti. Na stav-
bu je vydané i  stavební povolení. 
„Jsme ve fázi přípravy zadáva-
cích podmínek pro realizaci stav-
by. Město se bude snažit prosadit 
finance do rozpočtu na rok 2025. 
Na podzim bychom chtěli vyhlá-
sit veřejnou zakázku na zhotovi-
tele rekonstrukce,“ nastínil mož-
ný vývoj nové stavby šéf odbo-
ru investic mosteckého magist-
rátu František Jirásek.  S realizací 
stavby by se  mohlo podle vede-
ní města začít již v první polovi-
ně příštího roku. 

Nová sestra stávající spor-
tovní haly vyroste hned v jejím 
sousedství, na místě hlídané-
ho parkoviště. „Počítáme s tím, 
že se udělají některá opatření 
a omezení. Celá tato část bude 
staveniště, které bude oplocené 
směrem k parku. Projekt nové-
ho parku Střed byl už v souladu 
s projektem nové sportovní haly, 

takže se s tím počítá a vše je pro-
jekčně připravené,“ ujistil pri-
mátor Marek Hrvol. Odhado-
vané náklady na výstavbu no-
vé haly jsou 180 mil. Kč, včetně 
DPH. Financovat stavbu chce 
město ze svých zdrojů. Vylou-
čena není ale ani dotace. „Pro-
bíhá jednání o střednědobém vý-

hledu financování. Je potřeba za-
jistit finanční prostředky na Re-
pre, byť je z velké části pokryté 
dotacemi, a na novou sportovní 
halu. Máme v plánu i velké do-
pravní projekty a objekt knihov-
ny si rovněž vyžádá nemalé pro-
středky na rekonstrukci. Zatím 
tedy nevíme, zda si vezmeme 
úvěr, nebo ne. Čekáme na sní-
žení úrokových sazeb,“ řekl pri-
mátor a dodal, že čerpání vlast-
ních prostředků je momentálně 
pro město výhodnější než  úvěr. 
„Úvěrové zatížení města je ny-
ní téměř na nule. Jsme v tomto 
směru jedno z mála měst Ústec-
kého kraje. Potenciál úvěrového 
zatížení máme obrovský. Pokud 
by přišly významné projekty ty-
pu Repre, město si to může dovo-
lit,“ podotkl Marek Hrvol. 

Královna korunek

Nové sportovní hale bu-
de dominovat netradiční kon-
strukce. Střecha nové haly by 
měla mít atypický tvar připomí-
nající královské korunky, jako 
symbol spojení královské histo-
rie města a současné sportovní 
výjimečnosti místních házen-
kářek – královen házené.   Obě 
haly budou propojeny spojova-
cí chodbou. Nová hala nabídne 
prostor pro zhruba 300 diváků. 
Bude menší než hala současná 
a energeticky výrazně úsporněj-
ší. „Budeme ji moci využívat pro 
tréninky všech halových sportů, 
pro školky i dorostence, kteří ny-
ní chodí do velké haly. Nebude 
se tak vytápět zbytečně prostor 
s hledištěm pro 1 300 diváků. Její 
výhodou bude také to, že se bude 
dát přepažit. Součástí bude také 
nová posilovna, šatny i zázemí 
pro diváky,“ vyjmenoval ředitel 
Sportovních areálů Most Petr 
Formánek.                             (sol)

Nové sportovní hale bude dominovat netradiční konstrukce. Střecha by měla mít atypický tvar připomínají-
cí královské korunky.

Nová hala bude určena zejména pro tréninky všech halových sportů, 
pro školky i dorostence, kteří nyní chodí do velké haly.

Olympijský festival: Jak s parkováním?
Ředitel technických služeb: Míst bude dostatek

MOST – U mosteckého jezera začaly první viditelné přípravy na vel-
ký olympijský festival, který se bude konat v termínu letních olym-
pijských her v Paříži, tedy od 26. července do 11. srpna. U vody už 
vyrůstá nová cesta, která spojí dolní sportoviště s horním areálem. 
První změny kvůli připravované akci zaznamenali řidiči. 

Během festivalu by mělo být 
u jezera Most dostatek parko-
vacích kapacit. Město připravu-
je nové, dočasné parkovací plo-
chy. Některé stávající se naopak 
uzavřou. Například  parkoviště 
u stánků, kde vzniká skatepark. 
Část již byla uzavřena 2. červen-
ce, a to až do konce trvání olym-
pijského festivalu. Dvě třeti-
ny parkoviště ale stále zůstávají 
k dispozici veřejnosti. 

Nové, náhradní parkovaní se 
nachází u Kostelního hřbito-
va, druhé u kruhového objez-

du směrem k Hněvínu. Fungo-
vat bude také část štěrkové plo-
chy u spodního kulaťáku, a to 
do té doby, než bude oplocená.  
„Momentálně zřizujeme jed-
no náhradní štěrkové parkovi-
ště u kruhového objezdu, který 
je blíže k vodě. Vznikne tu zhru-
ba 400 až 500 parkovacích míst. 
Bude se jednat o dočasně vyštěr-
kovanou plochu. Otevřelo se ta-
ké parkoviště u Kostelního hřbi-
tova, které se vyčistilo a zpevni-
lo. Kapacita zde je rovněž kolem 
400 míst,“ vyjmenoval ředitel 

Technických služeb Most Mi-
chal Hartman. K parkování lze 
využít i plochu na komunika-
ci, která je stále určená k  par-
kování v  jednom jízdním pru-
hu v jednosměrné ulici. 

Parkování bude zadarmo. 
Uvnitř olympijského areá-
lu budou parkovací místa zpo-
platněná. „U kruhového objez-
du a Kostelního hřbitova bu-
dou moci lidé parkovat zdar-
ma. Olympijský výbor bude mít  
své placené parkoviště částeč-
ně u kostela a u kempu, a to po 
dobu konání. Mají to pronajaté 
a bude to čistě v jejich režii,“ do-
dal ředitel technických služeb.

Návštěvníci  se prý nemuse-
jí obávat, že by během festivalu 
neměli kde zaparkovat. „Vzhle-

dem k  tomu, že to není jedno-
denní festival, ale je rozložen do 
několika týdnů, je jasné, že sem 
houfně nenajedou všichni najed-
nou. Olympijský výbor má sta-
tistiky z předchozích let, z nichž 
vyplývá, že 1 000 parkovacích 
míst je poměrně luxusní stav, 
oproti tomu, co měli na jiných 
akcích podobného typu,“ ujišťu-
je ředitel. Veřejnosti se ale do-
poručuje využití MHD. Ta byla 
již posílena v těchto dnech. Au-
tobusy budou zastavovat u par-
kovišť. „Je vytvořena také nou-
zová varianta, v  rámci níž jsou 
předjednaná parkoviště u Te-
sca a Kauflandu. I zde by řidi-
či mohli parkovat a k jezeru po-
té dojet MHD,“ doplnil ředitel 
technických služeb.              (sol)

Stát si „brousí zuby“ na peníze měst
MOST – Peníze měst a obcí uložené na bankovních účtech by po-
dle Národní ekonomické rady vlády měly sloužit k rozvoji Česka. 
Podle expertů  z  NERVu by se měl zřídit speciální fond, kam by 
samosprávy měly své finanční “přebytky“ posílat. Z něj by si je 
pak v případě potřeby mohl vypůjčit stát. Podle poslankyně par-
lamentu za Mostecko Bereniky Peštové je vláda zřejmě na vrcholu 
zoufalství.

„Doufám, že je to jenom 
vtip!“  komentuje nový nápad 
NERVu poslankyně parlamen-
tu za Mostecko Berenika Pe-
štová a dodává:  „Pokud vlá-
da návrh na další okradení ob-
cí a měst předloží sněmovně ke 

schválení, klub ANO ho zcela 
určitě nepodpoří. Obce a měs-
ta díky této vládě už teď přichá-
zejí o spoustu peněz. Nevidím 
důvod, proč by měly samosprá-
vy na tuto nehoráznost přistou-
pit a sanovat neschopnost vlá-

dy a její – promiňte ten výraz – 
nenažranost. Municipality, kte-
ré  zodpovědně  hospodaří, mají 
odevzdat své  naspořené  peníze 
státu, který hospodařit neumí? 
To musí být vláda  už  opravdu 
zoufalá!  Města a obce se mu-
sejí chovat ke svým rozpočtům 
s péčí řádného hospodáře a ne 
jak si to přeje vláda. To bychom 
mohli rovnou rozpustit zastu-
pitelstva a poslouchat její poky-
ny. Je na čase, aby vláda začala 
škrtat své nehorázné výdaje.“

(nov)

Večery na jezeře 
MOST – V rámci programu Letní večery na jezeře Most jsou 

v červenci naplánované následující vystoupení DJ hudebníků: 14. 7. 
Bravel, 16. 7. Dave K., 18. 7. Giacomo a Rene Junior, 21. 7. Lukáš Bu-
dai, 23. 7. Rase. Vystoupení se konají od 16 do 20 hodin a vstup na 
akci je zdarma.                                                                                     (nov)

Motýlí noc v muzeu
MOST – Mostecké mu-
zeum zve 19. července 
na „Motýlí noc“. 

Na zadním nádvo-
ří muzea budete moci 
spolu s entomologem 
Pavlem Krásenským 
lákat noční druhy mo-
týlů na speciální UV 
světlo. S sebou si vez-
měte čelovku a svači-
nu. Sraz je ve 20.30 ho-
din před budovou mu-
zea. Přijít je možné i později. Předpokládané ukončení akce je ko-
lem půlnoci. V případě nepříznivého počasí bude akce přeložena. 
Informace sledujte na www.muzeummost.cz  a Facebooku Oblast-
ního muzea a galerie v Mostě.                                                        (nov)

Vstup do polikliniky 
v nemocnici uzavřen

MOST – Hlavní vchod do mostecké polikliniky  byl dočasně uzavřen. 
Otevře se znovu až na konci prázdnin.

Od pondělí 8. července je vzhledem k opravám zakázán vstup do 
Polikliniky Nemocnice Most hlavním vchodem. Vstup do Poliklini-
ky je možný přes budovu B, pro bezbariérové pacienty přes urgent-
ní příjem. „Kvůli plánované rekonstrukci avizujeme uzavření hlav-
ního vstupu do polikliniky,“ uvedla mluvčí Krajské zdravotní Milo-
slava Kučerová. Hlavní vchod do polikliniky z ulice J. E. Purkyně 
bude  mimo provoz minimálně  6 týdnů. Vozíčkáři se do poliklini-
ky dostanou bezbariérově přes oddělení urgentního příjmu, ostat-
ní přes budovu B. 

Vstup na magnetickou rezonanci je zachován. „Značení změny 
vstupu do polikliniky je plánováno tak, aby byl zajištěn co nejplynulej-
ší chod zdravotnických zařízení. Děkujeme všem za pochopení a ohle-
duplnost při pohybu areálem mostecké polikliniky a nemocnice Kraj-
ské zdravotní během nutných oprav,“ vzkazuje mluvčí.                (sol)

Muzeum zve na noční krásu motýlů

K rátce z Mostu

Rozpočet Mostu je v plusu
MOST – Rozpočet města Mostu pro rok 2023 počítal se schod-

kem téměř 390 mil. Kč. Nakonec ale skončil v plusu 93,7 mil. Kč. 
Zůstatek na účtech města k poslednímu dni loňského roku činil 
zhruba 1,1 miliardy Kč, z toho fond rezerv asi 510 mil. Kč.

Celkové výdaje byly 2 118 980 000 Kč, přičemž 363 277 000 Kč 
šlo na investice. Za konečný přebytek můžou nižší výdaje a vyšší 
příjmy, které byly oproti původním předpokladům vyšší o zhru-
ba 200 mil. Kč. Vzrostl zejména výnos daně z příjmů právnických 
a fyzických osob a z DPH. 

Magistrát omezí provoz  
MOST – Mostecký magistrát omezuje až do 31. srpna provoz. 

V pondělí a ve středu zůstávají úřední hodiny beze změny, ve zbý-
vající dny jsou zkrácené vždy o hodinu. Místo do 15 či do 14 ho-
din budou nově k dispozici do 14 a do 13 hodin. Kvůli  údržbě in-
formačních systémů bude navíc úřad jeden pátek v měsíci pro ve-
řejnost uzavřen, a to až do konce roku. K uzavření dojde 12. červen-
ce, 16. srpna, 27. září, 25. října a 20. prosince. Informační recepce, 
CzechPOINT a podatelna zůstávají pro veřejnost otevřené pouze do 
11 hodin. Pokladna v uvedené dny nebude v provozu.

Nová hřiště v mateřinkách
MOST – Děti ve dvou dalších mateřinkách si budou moci od no-

vého školního roku hrát si na nových hřištích. Během  prázdnin se 
zrekonstruují hřiště v mateřských školách  Komořanská a Jana Kří-
že. V první bude vybudována multifunkční herní plocha s polyure-
tanovým povrchem, brankami a grafikou, kterou děti využijí nejen 
ke hrám, ale i výuce zaměřené na  dopravní tematiku. Ve  školce J. 
Kříže  projde opravou chodník podél budovy  na straně do zahrady. 
Stávající chodník se očistí, napenetruje, vyrovná a na něj se položí 
polyuretanový povrch s grafikou.  

Zastávky  
dostanou moderní značení 

MOST – Na některých autobusových zastávkách MHD za hranou 
životnosti se výmění zastaralé označníky. Nové budou mít osvětle-
ný symbol i název zastávky a jejich součástí bude LED panel, který 
cestující informuje o odjezdech nejbližších autobusových linek. Za-
jistí nejen větší komfort cestujících, ale i plynulejší nástup do vozů. 
Výměnu čekají označníky na zastávkách MHD Krym v obou smě-
rech, Zahražany - směr Pod Resslem, Okresní soud - směr OD Pri-
or a Jezero Most.                                                                                  (sol)Berenika Peštová
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Koller a Queenie
v Johann W

TŘEBÍVLICE - Do zámeckého   
Vinařství Johann W v Třebí-
vlicích přijede 19. července 
David Koller. Vstupenky jsou 
již v prodeji.

David Koller pat-
ří k významným muzikan-
tům střední generace čes-
kého  big bítu. Autor mno-
ha dnes již klasických hitů se 
nejvíce proslavil jako lídr roc-
kové skupiny Lucie, kde pů-
sobil v letech  1987  až  2005. 
Účinkoval i v dalších roc-
kových formacích jako Ko-
llerband, Pusa, Žentour, Jas-
ná Páka,  Blue Effect, byl též 
hudebním producentem Ko-
istinen, Alice,  Plexis,  Oskar 
Petr,  Walk Choc Ice,  Lucie 
Bílé. Spolu s Michalem Dvo-
řákem složili hudbu k filmu 
Amerika, Poslední přesun 
a Mrtvej brouk. Účinkoval ve 
filmech Pražákům, těm je tu hej a Akumulátor 1.

Další chuťovkou je 26. července kapela Queenie, která již od ro-
ku 2006 pečuje o repertoár Freddie Mercuryho a Queen.  Preciz-
ní ztvárnění písní legendy světového rocku živě v původních aran-
žích   je důvodem k velikému zájmu diváků. Kapela v současnosti 
patří mezi nejžádanější české interprety na kulturních akcích ve-
řejného i soukromého charakteru, a několikrát do roka odjíždí na 
turné do  skandinávských a dalších evropských zemí. V září 2021 
měla v O2 aréně premiéru jejich nová megashow světového formá-
tu QUEEN RELIVED. 

Vstupenky na www.hudbanavinicich.cz nebo na www.xticket.cz. 
Otevřeno je od 18 hodin, koncerty začínají ve 20 hodin.          (nov)

Jazz na Hněvíně
MOST - V nově zrekonstru-
ovaném prostoru u hradní 
hvězdárny na Hněvíně vy-
stoupí 21. července od 19 
hodin dvě  jazzové kapely 
North Bohemian Quartet 
a Osmosis Q.

North Bohemian Quartet 
je známé jazzové uskupení 
ze severních Čech. Na Hně-
víně představí  své čerstvé EP 
„Homeland“ plné autorských 
skvostů a reinterpretací hitů 
od velikánů, jako je Herbie 
Hancock. Na saxofon hraje 
Matěj Bursík, na klávesy Ví-
ťa Kojzar, na basu  Martin 
Stýblo, na bicí Patrik Krista. 
Osmosis Q vystoupí se svými 
originálními skladbami a in-
terpretacemi od Carla Bley 
až po Wayne Shorter. Na sa-
xofon hraje Matěj Bursík, na trumpetu František Vaníček, na kláve-
sy Robin Galia, na kontrabas Emil Novotný  a na bicí  František Ku-
kula.                                                                                                     (nov)

North Bohemian Quartet

Osmosis Q

Noc plná tance
MOST - V zahradě hradu Hněvín se 19. července od 18.30 hodin 
uskuteční koncert hudebního kvartetu Aspartam z Oseka, Teplic 
a Mostu.

Talentovaný kvartet přinese na pódium atmosféru rocku a popu. 
Sestava kapely zahrnuje zpěv a kytaru - Michal Puchmeltr, kytaru - 
Josef Soušek, basu - Daniel Slavík a bicí - Roman Barák.

Připravte se na noc plnou skvělé hudby a tance. Po celou dobu 
koncertu bude otevřeno  hradní bistro s občerstvením a také  vy-
hlídková věž.                                                                                      (nov)

Mistrovství světa superbiků se vrací do Mostu
Fanoušky čekají napínavé souboje na dráze a doprovodný program

MOST – Na Autodromu Most vypukne ve dne 19. – 21. července nej-
větší motocyklový svátek v České republice. Do Mostu se sjedou fa-
noušci rychlých motorek, aby sledovali mistrovství světa superbiků.

Loňský závodní víkend za-
znamenal přes 50 tisíc návštěv-
níků na místě a dalších zhruba 
70 milionů sleduje šampionát 
WorldSBK pravidelně u obra-
zovek po celém světě. Mostecký 
závod bude letos šestou zastáv-
kou světové série a do Mostu se 
přesune z anglického Doning-
tonu. „Zatím jsme zaznamena-
li zhruba třicetiprocentní  nárůst 
prodejů, než jsme měli ve stejném 
období loni. Věřím, že si letošní 
superbiky fanoušci také nenecha-
jí ujít a dorazí v ještě větším po-
čtu,“ říká Josef Zajíček, předse-
da představenstva společnosti 
Autodrom Most.

Na trati se letos představí opět 
i čeští jezdci. Velký otazník ale 
visí nad nejúspěšnějším z nich. 
Petr Svoboda má po pádu v Mi-
sanu zraněnou nohu a jeho start 
v Mostě je v ohrožení. V katego-
rii WorldSSP300 budou starto-
vat Filip Novotný  a na divokou 
kartu pojede Daniel Tureček. 
Druhý stálý jezdec šampioná-
tu ve třídě WorldSSP300 Pe-
tr Svoboda  se bohužel zotavuje 
ze zranění z Misana. „Na super-
biky v Mostě přijedu na sto pro-
cent a budu celý víkend. Bohu-
žel to zatím vypadá, že spíše jako 
divák než jako jezdec,“ říká Pe-

tr Svoboda. V kategorii World-
SSP se můžeme těšit na Ondře-
je Vostatka a s divokou kartou 
také na Filipa Feigla. Po přestu-
pu Olivera Königa do německé-
ho IDM bohužel v královské tří-
dě WorldSBK letos žádného čes-
kého jezdce neuvidíme. Nicmé-
ně o tom, že se bude na co dívat 
,není pochyb. Budou to hlav-
ně dramatické a velmi vyrov-
nané souboje mezi vedoucím 
jezdcem šampionátu Toprakem 
Razgatlioglu  z Turecka a jeho 
hlavními rivaly, obhájcem titulu 
Alvárem Bautistou  a Italem Ni-
colou Bulegou, kteří aktuálně na 
Turka ztrácí přes 20 bodů.

Doprovodný program
Závodní víkend nabídne 

i bohatý doprovodný program. 
Hned v  pátek, kdy už budou 
probíhat ostré tréninkové jíz-
dy, se uskuteční novinka letoš-
ního ročníku - Ride Like a Pro, 
neboli zážitková jízda s Pepou 
Sršněm, který je ambasadorem 
českého kola WorldSBK. Zá-
jemci si tak mohou vyzkoušet 
dráhu pod vedením zkušené-
ho instruktora a zažít na vlast-
ní kůži den z  pohledu jezdce 
WorldSBK. V sobotu a v neděli 

se fanoušci mohou těšit na show 
stunt ridera Martina Krátkého, 
autogramiády s  jezdci, pódiové 
show a další aktivity specifické 
pro šampionát WorldSBK. Těs-
né spojení s fanoušky, je ostatně 
to, na čem si tato světová série 
zakládá. Fanoušci se tak dosta-
nou blíže k  jezdcům i strojům 
než kdekoliv jinde. Jde napří-
klad o Victory Lane, kdy po ka-
ždém závodě projíždí vítězové 
paddockem a fanoušci je zdraví 

z bezprostřední blízkosti. Spe-
ciálním sobotním hostem bu-
de český zpěvák Jan Smigmá-
tor, který zazpívá českou hymnu 
před hlavním závodem. Po oba 
dny budou moct fanoušci, kte-
ří dorazí na motocyklech, projet 
dráhu při společné spanilé jízdě 
na závěr každého víkendového 
dne. Program bude připravený 
i v  přilehlém kempu Matylda, 
kam dorazí na setkání s fanouš-
ky i někteří jezdci.              (nov)

Divadlo rozmanitostí chystá dvě premiéry
MOST – Divadlo rozmanitostí nabídne do konce tohoto roku ještě 
dvě nové inscenace. Veršovanou pohádku z pera Václava Renče Per-
níková chaloupka a dobrodružný příběh Ronja, dcera loupežníka . 

V režii Zoji Mikotové se děti 
mohou těšit na klasický příběh 
Perníková chaloupka, o dvou 
dětech, které se ztratily v lese. 
V hlavních rolích se předsta-
ví Tomáš Alferi,  Martin Čarný 
a Kateřina Kluchová. Premiéra 
je naplánována na 12. října. 

Další inscenací je legendár-
ní severská pohádka spisova-
telky Astrid Lingrenové  o přá-
telství, odvaze a divoké svobo-
dě Ronja, dcera loupežníka. 
Ronja se narodila za jedné veli-

ce bouřlivé noci loupežnickému 
vůdci Mattisovi. Za této bouřky 
hrom uhodí do Mattisova hra-
du a rozlomí ho napůl. Po le-
tech se v druhé půlce hradu usa-
dí nepřátelská banda loupežní-
ků s vůdcem Borkou. Tomu se 
tu stejnou noc jako Mattisovi 
narodil syn Birk. Ten se sezná-
mí s Ronjou a stávají se z nich 
nejlepší přátelé…Premiéra v di-
vadelním podání režisérky Ha-
ny Marvanové je naplánována 
na 30. listopadu.                (nov) Pohádku Ronja, dcera loupežníka znají děti z televize.

MOSTEČTÍ LVI v novém režimu
MOST - Kluby Mostečtí Lvi,  HC VERVA Litvínov, Piráti Chomutov a SK 
Kadaň se dohodly, že udělají maximum, aby zejména mladí hoke-
jisté setrvali ve zdejším regionu. V nadcházející sezóně budou hrát 
všechny tři nejvyšší soutěže, což dává prostor k pohybu hráčů mezi 
jednotlivými ligami. 

Výhodou je, že 
i Mostečtí Lvi budou 
mít režim podobný ex-
traligovému pod vede-
ním kouče, který nej-
vyšší soutěž také velmi 
dobře zná. Nové spoje-
ní dává možnost nejen mladým 
hokejistům hrát na špici třetí 
nejvyšší soutěže. „Vnímáme na-
stavená pravidla jako snahu za-
chovat všem klubům vlastní su-
verenitu, ale zároveň si navzájem 
pomáhat nejen mezi dospělými. 
Budeme zatím kombinovat dopo-

lední trénin-
ky s odpoled-
ními a v na-
šem klubu se 
bude podílet 
na rozhod-
nutí o setr-

vání hráče i vedení,“ 
sdělil jednatel Mosteckých Lvů  
Lukáš Bednařík.

„Tuto spolupráci rozhodně ví-
táme. Je logickým vyústěním po-
stupu Pirátů do druhé nejvyšší li-
gy u nás. Chomutov máme v bez-
prostřední dojezdové vzdálenosti, 

proto nám dává smy-
sl, aby naši mladí hrá-
či na hranici extraligo-
vého kádru měli mož-
nost hrát první ligu 
blízko domova, a to 

pod vedením 
trenéra se 
zkušenostmi 
z extraligy,“ 
řekl generál-
ní ředitel HC 
VERVA Litví-
nov Pavel Hy-

nek. 
Mezi seniorskými tý-

my zmíněných čtyř klubů se mo-
hou pohybovat hráči podle vý-
konnosti nebo potřeb daného 
mužstva. „Ani jeden ze čtyř tý-
mů nebude ničí farmou, protože 

o setrvání hráče, který 
přijde z jiného ze čtyř 
klubů, pokaždé roz-
hodne výhradně tre-
nér daného týmu,“ 
uvedl hlavní trenér 
a sportovní mana-
žer Pirátů Martin Pe-

šout a dodal:„Jen chce-
me, aby hráči neodchá-
zeli hned pryč z regionu 
a měli možnost se pří-
padně rozvíjet tady, pro-
tože na pár kilometrech 
máme všechny tři sou-
těže. V extralize a prv-

ní lize je režim daný tím, že jde 
o profesionální soutěže. V Mostě 
se ve druhé lize bude trénovat do-
poledne, v Kadani pak odpoled-
ne.“                                          (nov)

Sestřičky, hlaste se!
ÚSTECKÝ KRAJ – Krajská zdravotní přijme do nemocnic Ústí nad La-
bem a Most  všeobecné sestry – sestry pro kontrolu infekcí na Oddě-
lení nemocniční hygieny a epidemiologie.

Nabízíme: odpovídající fixní mzdu a velmi zajímavé příplatky, ná-
stup možný ihned nebo dohodou, podporu dalšího vzdělávání, za-
městnanecké benefity. Bližší informace: MUDr. Markéta Korcinová, 
tel.: +420 704 992 983, e-mail: marketa.korcinova@kzcr.eu

Více informací na www.kzcr.eu. 

Na nádraží je výtah
MOST - V příjezdové hale vlako-
vého nádraží v Mostě skončila 
výměna eskalátoru za výtah. 

„Pohyblivé schody byly v poru-
še a za hranicí životnosti. Insta-
laci výtahu jsme zvolili také pro-
to, že jeho provoz umožní bezba-
riérový přístup z  haly na první 
nástupiště. Máme ale před sebou 
kompletní rekonstrukci budovy, 
nástupišť a kolejiště, kterou plá-
nujeme v letech 2027 – 2029. Ta 
by měla podmínky cestujících na 
nádraží ještě dále zlepšit. Instala-
ce výtahu přišla na 2,4 mil. Kč,“ 
uvedl mluvčí Správy železnic 
Jan Nevola.                           (nov)

Eskalátor zmizel, 
nahradil ho výtah.

David Koller

Frontman kapely Queenie
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Soutěž celebrit  
a koncert Mirai

Hudebně zábav-
ný program na velkém pódiu 
zpestří soutěž družstev slože-
ných z olympioniků a umělců. 
„Show spojí hned několik prvků. 
Budou tam tři družstva, která 
budou soutěžit nejen ve znalos-
tech o historii olympismu, ale ta-

ké v různých sportovních disci-
plínách. Nebude chybět Barbora 
Špotáková, Ondřej Synek, Zde-
něk Godla, Aleš Valenta, Vav-
řinec Hradilek, Michal Novot-
ný, Gabriela Soukalová, Richard 
Genzer a další,” uvedl Petr 
Vichnar. Soutěží budou prolí-
nat hudebně taneční vystoupe-
ní, které odstartuje francouz-

ský kankán. Navodí 
tak atmosféru Fran-
cie a jejího hlavního 
města Paříže, kde se 
přesně po sto letech 
konají olympijské 
hry. O hudební část 
programu se postará 
kapela MIRAI a Lo-
sers Cirque Compa-
ny s dechberoucím 
akrobatickým čís-
lem. Předpokládaný 
konec je plánován na 
22.20 hodin. Pro ná-
vštěvníky bude posílena auto-
busová doprava před začátkem 
akce i po jejím skončení.

Fanzóna, vítání 
olympioniků 

i speciální program

V pátek 26. července ve 
14 hodin se otevře Brána olym-
pijského festivalu, kde bude 
největší fanzóna, přes padesát 
olympijských i neolympijských 
sportů a zábavný doprovodný 
program. Proběhne zde  den 
pro seniory, kde bude mož-
né vyzkoušet si speciální spor-
ty jako je bolo ball, unicurling, 
nebo mölkky. „V našem regio-
nu jsou aktivní senioři s obrov-

ským zápalem. Každý rok po-
řádají seniorské hry a jsou vel-
mi soutěživí,” líčil hejtman Ús-
teckého kraje Jan Schiller a zve 
na 30. července, kdy se Den pro 
seniory uskuteční. 

Olympijský festival bude 
otevřený pro návštěvníky ze 
všech měst naší republiky i ze 
zahraničí. „Olympijským fes-
tivalem žijeme od té doby, co  
jsme oznámili, že se bude konat 
u nás. V našem regionu nejsme 
na takové akce zvyklí a jsme 
vděční, že můžeme festival po-
řádat. Všichni se už moc tě-
ší,” řekl primátor města Mostu 
Marek Hrvol. Během olympij-
ských 17 dnů se na jezeře Most 
představí na  52 sportů. 

(nov)

Olympijský festival vypukne 25. července
Na jezeře Most se odehraje velkolepá zahajovací show 

Vstupné na olympijský festival 
Zatímco vstupné na zahajovací ceremoniál na jeze-
ře Most ve čtvrtek 25. července  je po registraci ve for-
muláři na  stránkách www.olympijskyvybor.cz zdarma, 
v ostatní dny je vstup do olympijského areálu zpoplat-
něn. Ceny jsou následující: 
Děti do 6 let: ZDARMA
Děti 6-12 let: 100 Kč
Mládež od 13 let a dospělí: 200 Kč
Rodinné vstupné (2 dospělí + 2 děti do 12 let) vč. 1 hra-
cí karty: 400 Kč
Senioři, ZTP, ZTP/P: ZDARMA
Kapacita vstupenek do zóny před pódiem již byla vyčer-
pána, aktuálně lze zarezervovat vstupenky do fanzóny.

Kdy na festival?
MOST – Olympijský festival na jezeře Most se koná 
od 26. července - 11. srpna. Otevírací doba je v pátek 
26. července od 14 do 21 hodin, dále pak od neděle do 
čtvrtka od  9 do 19 hodin a od pátku do  soboty vždy od 
9 do 21 hodin.

Mostecké muzeum
vystavilo dvě pochodně

MOST – V mosteckém mu-
zeu jsou k vidění olympijské 
pochodně ze zahájení olym-
pijských her v Rio de Janeiru 
v roce 2016 a v Tokiu v roce 
2020. 

Pochodeň, která zažeh-
la olympijský oheň v Rio de 
Janeru  má unikátní pohybli-
vé svislé části, které postupně 
odhalují typické barvy Bra-
zílie. Plovoucí efekt jednot-
livých částí  představuje úsi-
lí sportovců. Hořák má tvar 
trojúhelníků, jehož jednotli-
vé vrcholy zosobňují olym-
pijské hodnoty: vznešenost, 
přátelství a  respekt. Inspi-
rací pro pochodeň byl duch 
olympijských her a povaha 
pořádající země. Do kontur 
jsou zapracovány prvky loga 
pro Rio 2016. Jeho segmenty, 
které se otevírají, představují nebe, hory, moře a zemi, zejména vě-
hlasnou promenádu Copacabana. Pochodeň je  z recyklovaného hli-
níku a pryskyřice a váží  1,5 kg. Je vysoká 63,5 cm a po otevření po-
hyblivých segmentů měří 69 cm. Během cesty Brazílií ji neslo zhru-
ba 1200 tzv. světlonošů, kteří s ní navštívili na 300 měst.

Olympijská pochodeň pro hry v  Tokiu byla zhotovena ve tva-
ru lístků sakury. Japonci se nechali inspirovat svou typickou třešní 
i z toho důvodu, že právě v březnu, kdy byla štafeta zahájena, kve-
te po celé zemi sakura. Pochodeň je v barvě růžového zlata, je vyro-
bena z hliníku, vysoká 71 centimetrů a váží 1,2 kilogramu. Designér 
Tokudžin Jošioka vytvořil kolem středu s plamenem pět lístků, kte-
ré symbolizují pět olympijských kruhů. Na své pouti Japonskem po-
chodeň nesla  i nejstarší žena planety Kane Tanakaová, která se na-
rodila v roce 1903. Pochodeň dostala do rukou v rodné prefektuře 
Fukuoka  a předala  ji o sto metrů dál.  

Pochodně si můžete prohlédnout v běžných otevíracích dnech 
a hodinách muzea. Při té příležitosti můžete navštívit zajímavou ex-
pozici věnovanou historii sportu na Mostecku. Otevírací doba je do 
úterý do pátku od 12 do 18 hodin, o víkendu od 10 do 18 hodin, 
v pondělí je zavřeno.                                                                          (nov)
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Plovoucí fotopoint s nápisem Most zůstává zatím mimo zraky 
návštěvníků. Je schovaný v zátoce a připraven připlout do 
olympijského dění v pravou chvíli. 

Obří stage s přístupem od pláže nikdo nepřehlédne. Bude se 
zde odehrávat veškeré kulturní dění.

Marína, kde si budete moci půjčit sportovní 
vybavení nebo se i opalovat, je navržena 
v netradičním pojetí.

Nedávná novinka, lisovací koše, budou  
k dispozici  i v rámci plochy olympijského festivalu. 

Neděle v parku Střed
MOST - V parku  Střed se 21. čer-
vence od 17 hodin uskuteční kon-
cert v rámci programu Neděle ve 
středu.

V 17 hodin vystoupí pianist-
ka, skladatelka, zpěvačka a peda-
gožka, která hraje pod pseudony-
mem Klára Sára. Pochází z Hrad-
ce Králové a je letošní čerstvou 
vítězkou oblastního kola Porty. 
Od 18 hodin zazní  energická rom-
ská hudba v podání teplických hu-
debníků  Galiani Gypsy Jazz. Du-
ší celého uskupení je Milan Galy-
áš, houslista Severočeské filhar-
monie.                                       (nov)

 Klára Sára

Galiani Gypsy Jazz

Olympijská vzpomínka na 
Rio de Janeiro a Tokio

Eiffelovka zatím u jezera k vidění není, ale brzy bude.  
V pondělí 15. července se věž nakládá v Praze a následně  
se bude montovat přímo na místě. Po skončení festivalu  
se bude postupně demontovat a odvážet.

Jedno ze sportovišť, které městu po skončení olympijského 
festivalu zůstane, je skatepark. Ten návštěvníci najdou vedle 
příjezdové komunikace k částečně již dnes uzavřenému 
parkovišti. V dálce se tyčí věž budoucí stage.

Schované je zatím i nové molo ve tvaru olympijských kruhů. 
Rovněž doputuje k hlavní pláži těsně před vypuknutím 
festivalu.

Galerie Art point
MOST – V nedávno 

otevřené galerii Art point 
v Městské knihovně Most si 
mohou děti od 15. července 
do 20. září  vytvářet vlast-
ní sochy z kruhových 
fragmentů. Děti mo-
hou libovolně kombinovat 
a skládat kruhy do různých 
tvarů a následně na ně kre-
slit podle své fantazie. Au-
torkami instalace jsou Klára 
Jandáková a Zuzana Švajda. 
Art point je přístupný 
v běžných otevíracích 
hodinách knihovny.      (nov)
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Nadace ORLEN Unipetrol
Otevírá grant

LITVÍNOV – Nadace ORLEN Unipetrol spustila Stipendijní 
a pedagogický grantový program pro školní rok 2024/2025. Kritéria 
grantu, návod, jak postupovat a formulář pro podání žádosti najde-
te na webových stránkách www.orlenunipetrol.cz v sekci vzdělává-
ní. Žádosti můžete zasílat do konce srpna.                                    (nov)

Plavecká hala: Začne se na podzim?
MOST – S výstavbou nové plavecké 
haly by se mohlo začít už na pod-
zim. Bazén s  moderním zázemím 
by měl vyrůst na litvínovském kou-
pališti Koldům zhruba do dvou let. 
Dlouho očekávaná investiční akce 
je ale závislá na dotaci, kterou by 
měla poskytnout Národní sportov-
ní agentura.     

Právě rozhodnutí Agentu-
ry o přidělení dotace, na které 
teď město Litvínov čeká, je pro 
stavbu nové plavecké haly roz-
hodující. Zastupitelstvo schvá-
lilo dodavatele, společnost Pla-
vecká hala Litvínov – Metrostav 
DIZ – OHLA ŽS,  a to za cca 367 
mil. Kč bez DPH, včetně zázemí 
pro koupaliště, příjezdové cesty 
a parkoviště. 

„Zadavatel byl nyní vyzván, 
aby doložil podklady potřebné 
k  uzavření smlouvy. Doufáme, 
že vše bude bez problémů a bu-
deme moci zdárně pokračovat,“ 
doufá litvínovský místostarosta 
Karel Rosenbaum.  

Pokud vybraný dodavatel spl-
ní podmínky kvalifikace a další 
podmínky plynoucí ze zadávací 
dokumentace, bude s ním uza-
vřena smlouva po vydání roz-
hodnutí o poskytnutí dotace 
od Národní sportovní agentury. 
„Až proběhnou všechny zákonné 
lhůty vztahující se na výběrové 
řízení a proces získání dotace od 
NSA, kdy dostaneme rozhodnu-
tí o přidělení dotace ve výši 120 
milionů korun, začneme s  re-

alizací,“ dodává místostaros-
ta. Přesto, že celý proces pod-
léhá zákonným lhůtám, vedení 
města nemá jasnou představu, 
za jak dlouho rozhodnutí obdr-
ží. „Předpokládáme, že nikdo ze 
zúčastněných stran nebude mít 
zájem něco prodlužovat. Před-
poklad je, že bychom mohli mít 
rozhodnutí do podzimu. Pokud 
vše dopadne dobře a dotaci zís-
káme, mohlo by se začít stavět,“ 
odhaduje místostarosta. 

Stavba haly by měla trvat 
zhruba dva roky. Návštěvníci 
koupaliště Koldům se prý  ne-
musejí obávat, že by jim měs-

to o letních prázdninách are-
ál uzavřelo. Pokud se začne 
se stavbou, současně zůsta-
ne v  provozu stávající plavec-
ký bazén. Ten by měl ale pad-
nout k  zemi, jakmile bude no-
vá plavecká hala hotová. „Sta-
rý bazén zbouráme. Co vznikne 
na jeho místě, zatím nevíme. 
Ale až se začne stavět nová ha-
la, bude probíhat intenzivní dis-
kuse, co na tomto místě vybudo-
vat,“ podotkl Karel Rosenbaum 
a připomněl, že stávající bazén 
podléhá pravidelným kontro-
lám včetně kontrol statika. „Ba-
zén zatím držíme v provozu, jak 

to jen jde. Budeme se snažit, aby 
vydržel,“ dodal.  

Pokud by přidělení dotace 
nedopadlo, akce by se nejspíš 
musela zastavit. „Pokud bychom 
dotaci nezískali, museli bychom 
se k tomu postavit jinak. Je to ale 
zatím jen spekulace. Věřím, že se 
nové plavecké haly konečně do-
čkáme. Uvažujeme i o možném 
dalším spolufinancování, napří-
klad z Evropské rozvojové ban-
ky, kde bychom si mohli také 
sáhnout na nějaký finanční bo-
nus. O tom budeme ale ještě jed-
nat,“ prozradil místostarosta.    

(sol)  

Nový výtah na úřadě již v provozu
LITVÍNOV – Město se rozhodlo, že pro zlepšení přístupu veřejnosti 
do budovy úřadu na náměstí Míru vybuduje výtah. Ten je už nyní 
v provozu, což ocení zejména handicapovaní, ale i senioři. 

„Původně se měl výtah vyu-
žívat již ze suterénu, ale terén-
ní problémy s prosakující vodou 
to nedovolily. Nástup do něj je 

proto posunut výš a vstup je ze 
zadního traktu objektu,“ infor-
moval místostarosta Karel Ro-
senbaum. Za bezbariérový pří-

stup do všech pater zaplati-
lo město kolem 3 mil. Kč bez 
DPH. „Realizaci zdržela spodní 
voda, která nedovolila vybudo-
vat výtah podle původního pro-
jektu. Nový projekt musel zru-
šit výtah až do suterénu, kam se 
v případě potřeby imobilní ob-

čané dostanou pomocí plošiny. 
Nástup je ze zadního traktu bu-
dovy. Výtah jede až do poslední-
ho patra, kde je zasedací míst-
nost, ve které se, mimo jiné, ko-
ná veřejné jednání litvínovských 
zastupitelů,“ uvedl místostaros-
ta.                                         (nov)

Město se pustilo do oprav komunikací
LITVÍNOV – Město se pustí do oprav komunikací. Kromě naplánova-
ných oprav se také sbíraly podněty od občanů, které se vyhodnocují 
a prověřuje se stav navrhovaných oprav.     

Radní rozhodli o dodavate-
li na obnovu povrchů komuni-
kací v ulici Anglická a B. Něm-
cové v Litvínově. Je jím firma MI 
Roads s cenou 2,9 mil. Kč včet-
ně DPH, přičemž předpokláda-
ná hodnota činila zhruba 4,1 mil. 
Kč včetně DPH. Stejná firma ob-
noví povrchy v ulici Soukenic-
ká a Šafaříkova za přibližně 3,4 

mil. Kč včetně DPH. Předpoklá-
daná hodnota  činila cca 5,1 mil. 
Kč včetně DPH. „Dodavatel vy-
frézuje obrusné vrstvy komuni-
kace, vyrovná podklad, vyfrézu-
je ložné vrstvy, položí nové pod-
kladní vrstvy a nové obrusné vrst-
vy komunikací. Dále jsou součástí  
geodetické práce a nové dopravní 
značení. Předpoklad zahájení prv-

ní stavby je v  červenci. Lhůta pl-
nění je 8 týdnů. Druhá stavba by 
měla být zahájena v červenci a do-
končena  do 9 týdnů,“ uvedl mís-
tostarosta Litvínova Karel Ro-
senbaum. Radní nedávno roz-
hodli také o navýšení prostředků 
na financování obnovy komuni-
kací o 15 mil. Kč. „Odbor inves-
tic a regionálního rozvoje má roz-
pracovány nebo v přípravě opravy 
komunikací v hodnotě převyšující 
21,5 mil Kč ve všech částech měs-
ta. Navýšení o 15 mil. Kč umožní 

odboru oproti původnímu harmo-
nogramu zahájit ještě v letošním 
roce opravy  v ulici Horní a v ulici 
Přátelství,“ uvedla starostka Litví-
nova Kamila Bláhová.

Vloni probíhal sběr podnětů 
od občanů na opravy komunika-
cí. „Obdrželi jsme mnoho podně-
tů. Odbor investic a regionálního 
rozvoje všechny návrhy prověřil 
a postupně připravuje harmono-
gram na odstranění všech proka-
zatelných závad,“ dodává mís-
tostarosta.                              (sol)

GABIT přichází s novou službou
Vše zařídí „Profesionální předseda“

MOST - Chcete se zbavit starostí s vedením vašeho bytového domu? 
Nechcete řešit papírování, smlouvy ani opravy? Můžete využít no-
vou službu „Profesionální předseda“. 

Profesionální předseda má 
na starosti kompletní zajištění 
domu. Plní například usnesení 
shromáždění vlastníků, uzaví-
rá smlouvy na pojištění, dohody 
o provedení práce a na úklid, za-
jišťuje opravy a kontroluje kva-
litu provedených prací, svolává 
shromáždění vlastníků a pravi-
delně kontroluje objekt.  

Profesionální předseda za-
jišťuje také vše v souvislosti se 
shromážděním vlastníků. Při-
pravuje  a zodpovídá za přípra-
vu materiálů ke shromáždění 
vlastníků, doručuje pozvánky, 
zajišťuje prezenci, řídí shromáž-
dění vlastníků jednotek a  po-

řizuje zápis a  nezbytné právní 
služby. Součástí služby profesi-
onálního vlastníka je také sta-
rost o  dům. Pravidelně dochá-
zí a  kontroluje dům, kde mu 
vlastníci mohou  osobně sdělit 
své požadavky a  stížnosti. Ře-
ší administrativní, ekonomické 
a  technické záležitosti domu se 
správcem, domlouvá pravidel-
né porady, schvaluje návrh výše 
záloh, kontroluje měsíční výdaje 
domu, dluhy vlastníků. Četnost 
návštěv lze upravit podle  po-
žadavků vlastníků, z nichž kaž-
dý má na svého profesionálního 
předsedu kontakt.            

 (nov)

Řidiči MHD  
v novém stylingu 

MOSTECKO – Pra-
covníci dopravního 
podniku mají  nový 
outfit. Ušil ho český 
výrobce, je z  kvalit-
ního materiálu a na 
výběr je z několika 
módních kousků.   

Z a m ě s t n a n -
ci dopravního pod-
niku dostali no-
vé uniformy. Stej-
nokroje obléklo 
zhruba 250 zaměst-
nanců a zaměstnan-
kyň, převážně řidi-
či a řidičky autobu-
sů a tramvají MHD, 
dispečeři, zaměst-
nanci přepravní 
kontroly a předpro-
dejních kanceláří. 
„Stejnokroje jsou ve 
zcela novém designu 
a dominuje jim červená barva. Chceme, aby byli naši pracovníci snad-
no identifikovatelní, protože červená je jednou z našich firemních ba-
rev. Kladli jsme důraz na kvalitu materiálů. Chceme, aby se naši za-
městnanci cítili při své práci komfortně, ale zároveň i pohodlně,“ řekl 
šéf Dopravního podnik měst Mostu a Litvínova Daniel Dunovský. 
Dopravce také chce, aby zaměstnanci vypadali reprezentativně. Na 
výběr mají z několika oděvů, v dámském a pánském střihu – košile 
s krátkým rukávem nebo polokošile, košile s dlouhým rukávem, sve-
tr, vesta, softshellová bunda a zimní bunda. 

První etapa přestrojení se uskutečnila v červnu. Ustrojení jedno-
ho zaměstnance se pohybuje okolo 10 tis. Kč a bude probíhat prů-
běžně. Dodavatelem je ILLA & Partners s.r.o. z Prahy, která obléká 
zaměstnance dopravních podniků v Českých Budějovicích, v Hradci 
Králové, v Brně a zaměstnance letecké společnosti Smartwings. „Vy-
brali jsme českou firmu, která nám udělala návrh. Věříme, že nové 
uniformy naši zaměstnanci budou rádi nosit,“ doufá ředitel Dunov-
ský.                                                                                                                (sol)

Dodavatelem je ILLA & Partners s.r.o. 
z Prahy, která obléká mimo jiné i 
zaměstnance letecké společnosti 
Smartwings. 
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Kynologové se utkají o putovní pohár 
LITVÍNOV - V areálu Základní kynologické organizace Litvínov se 
13. července od 9 hodin koná celodenní závod o putovní pohár Me-
moriál Nelson. 

Jedná se o závod s praktic-
kými disciplínami pro psovo-
dy ozbrojených složek, otevře-
ný pro veřejnost. Uvítáme divá-
ky a fandy, na které čeká podíva-
ná v podobě praktických ukázek 
zákroků služebních psů v reál-
ných situacích. 

Kynologický klub  v Litvínově 
byl založen  pro spolupráci s ar-
mádou (Svazarm). Klub dostal 
k využívání pozemek na býva-
lém dole Pavel, kde působí do-

dnes. Jsou zde klubovny, kotce 
pro psy a překážky pro výcvik 
psů. Na území Litvínova se po-
řádaly i celostátní branné sou-
těže za účasti mnoha závodní-
ků z celé republiky. V řadách lit-
vínovské kynologické organiza-
ce působili kynologové slavných 
jmen. V současné době se ky-
nologický klub zabývá převáž-
ně  sportovní kynologií  a soci-
alizací a poslušností   pejsků ve 
školičce.                                (nov)

 

Sokolí mláďata roztáhla křídla 
a opustila „petrochemické“ hnízdo 

LITVÍNOV - Tři mláďata kriticky ohrožených sokolů stěhovavých vy-
létla ze svého hnízda na komíně v litvínovském areálu ORLEN Uni-
petrol.  Celkem se od roku 2011 v areálech ORLEN Unipetrol podaři-
lo vyvést 58 mláďat tohoto vzácného dravce.

„Sokolí sezona se letos opět 
uzavírá s  odletem mláďat do 
světa na zkušenou. Máme ra-
dost, že se sokolím párům poda-
řilo na komínech našich areálů 
opět zahnízdit a vyvést letos ve 
třech z  nich celkem devět mlá-
ďat. Vždy po třech mláďatech 
se sokolům podařilo odchovat 
v  litvínovské a kralupské rafi-
nerii a ve výrobním závodě Pa-
ramo v  Pardubicích,“ říká Lu-
cie Pražáková, ředitelka Nada-
ce ORLEN Unipetrol.

Po opuštění budky, ve kte-
ré byla sokolí mláďata během 

dvou měsíců od jejich vyklubá-
ní svými rodiči zahřívána a kr-
mena, se mladí dravci ještě ně-
kolik týdnů zdržují v okolí své-
ho rodiště. Jejich rodiče je ale 
čím dál více motivují k  opuš-
tění jejich teritoria a každé 
z mláďat si tak postupně musí 
najít vlastní území, ve kterém 
v  dalších letech zahnízdí. Při 
takovém hledání mladí sokoli 
často urazí značné vzdálenos-
ti. Ornitologové tak často po-
zorují české sokoly v  Němec-
ku, Polsku, ale také ve vzdále-
nější Francii.                     

V  areálech ORLEN Unipet-
rolu je pět hnízdních budek ve 
čtyřech výrobních lokalitách. 
Na komín ornitologové stoupa-
jí dvakrát ročně, okolo poloviny 
května kvůli nasazení identifi-
kačních kroužků mláďatům a na 
podzim, aby vyčistili a připravili 
budku sokolům na další hnízd-
ní rok. „Sokolům se na komínech 
průmyslových areálů v Česku vel-
mi daří, protože zde mají klid 
a dostatek potravy. V  ORLEN 
Unipetrolu mohou sokoli hnízdit 
v  pěti budkách, přičemž se letos 

podařilo vyvést mláďata ve třech 
z nich. Mladí sokoli poté, co opus-
tí své hnízdo, hledají své vlastní 
teritorium a cestují při tom i ne-
malé vzdálenosti. Máme tak in-
formace o českých sokolech např. 
z Německa, Francie, nebo Polska. 
Většina jich však ale nakonec za-
hnízdí v České republice, např. 
sameček okroužkovaný na litví-
novském komíně v roce 2020 za-
hnízdil loni i předloni na teplárně 
Trmice s německou samicí,“ říká 
ornitolog Václav Beran ze sdru-
žení ALKA Wildlife.            (nov)

Přes online stream v hnízdní budce na komíně teplárny v litvínovském 
výrobním závodě skupiny ORLEN Unipetrol mohou diváci sledovat celé 
období hnízdění sokolů každý rok, vždy v období námluv, které začí-
ná na přelomu února a března, až do června, kdy mláďata opouští své 
hnízdo. 

Nyní budou mladí sokoli získávat zkušenosti a trénovat své schopnosti 
lovu, než se za dva až tři roky usadí a vyvedou vlastní mláďata. 

Knihovna v zahradě
 LITVÍNOV – Litvínovská knihovna zve na letní setkání na komunitní 
zahrádce, kde si bude možné povídat a tvořit. 

Součástí bude vždy nějaké překvapení v podobě bonusového pro-
gramu. Setkání se uskuteční 18. července  od 14 hodin, 8. srpna 
od 14 hodin a 29. srpna od 14 hodin. Více informací na piksova@
knihovna-litvinov.cz.                                                                       (nov)

 

Dotace na aktivity 
LITVÍNOV – Lidé mohou  až do 15. srpna žádat o individuál-

ní dotaci na podporu svých aktivit v roce 2025. Dotaci lze získat na 
podporu kultury, sportu, tělovýchovy, sociálních služeb, cestovního 
ruchu, celoživotního vzdělávání a vědy, zdravotnictví, zájmové čin-
nosti mládeže, prevence kriminality, protidrogové aktivity a spol-
kové činnosti. Podmínky pro poskytnutí dotace a formuláře žádos-
ti najdou zájemci na www.mulitvinov.cz.                                       (sol)

Město řešilo oplocování pozemků
LITVÍNOV – Vedení města jednalo o územní studii k oploco-

vání vybraných lokalit na území města Litvínov. Studie vymezuje 
lokality s nepřípustným oplocováním a nepřípustné formy oploco-
vání. Navrhuje i materiál, a výšku oplocování tam, kde je  oploco-
vání dovoleno. Studie člení město na  Centrální zónu, Vysokopod-
lažní sídliště, Nízko a středně podlažní sídliště, Park, Oplocené are-
ály a Neoplocené areály. Obsahuje i lokality s vyloučenou možností 
oplocování. Diskutovalo se  zejména o nevhodných formách oplo-
cování ve městě, například o betonovém oplocení přilehlém k Voig-
tovým sadům v těsné blízkosti kostela, předzahrádek u rodinných 
domů a o možnostech revitalizace území v ochranném pásmu kul-
turních památek zámku a kostela, problematice fasád domů a plů-
tku na náměstí. Po dokončení bude studie přístupná i veřejnosti 
a bude sloužit jako jeden z podkladů pro další rozvoj města.      (sol)

K rátce z Litvínova

Taneční v Citadele
hledají mladíky

LITVÍNOV – Litvínovská Citadela od září spouští taneční kurz pod 
vedením tanečního mistra Stanislava Uxy. Aktuálně se hledají mla-
díci do páru k přihlášeným slečnám.  

Slečny jsou již přihlášeny a stále jsou místa pro tanečníky. Hlásit 
se je možné do 6. září, kurz začíná 11. září. Lekce probíhají vždy ve 
středu od 18 do 19.45 hodin na Společenském sále v  Citadele. Více 
informací na www.citaleda-litvinov.cz.                                          (nov)

Pernamentky podraží
LITVÍNOV – HC VERVA Litvínov spustí 15. července  hodin prodej 
permanentek na nanadcházející sezónu.  Letos budou vstupenky 
o něco dražší.

Vstupenky bude možné zakoupit na on-line od 10 hodin na tic-
keting.hcverva.cz a na pokladnách od 16 hodin. Při zakoupení per-
manentky na stání fanoušek za jeden zápas zaplatí 146 korun a  na-
víc získá ještě vstup na oba domácí přípravné zápasy. Více o cenách 
a další informace na www.hcverva.cz.                                           (nov)

Litvínovští si odhlasovali nová hřiště, 
griloviště i altán, chodník slávy propadl

LITVÍNOV – Letošní participativní rozpočet skončil. Město zrealizuje 
pět projektů za více než 2 mil. Kč.  Na litvínovský chodník slávy se 
ale nedostane.    

V letošním 3. ročníku parti-
cipativního rozpočtu bojovalo 
o hlasy Litvínovanů 12 projek-
tů, které byly představeny obča-
nům města a ti o nich hlasova-
li. „Celkem 3 859 hlasů nakonec 
rozhodlo o vítězi, kterým je wor-
koutové hřiště u ZŠ v ulici Pod-
krušnohorská,“ uvedl místosta-
rosta Litvínova Karel Rosen-
baum. Následovat bude výzdo-
ba autobusových zastávek žáky 
ZUŠ. Dále se zrealizuje dětské 
hřiště v Pietním parku, veřejné 
grilovací místo v Novém Záluží, 
altánek v parčíku před ZŠ v uli-
ci Ruská a případně lesní hřiš-
tě na konečné. Ostatní projek-
ty jsou již za hranicí stanovené  
částky 2,1 mil. Kč. Nezrealizuje 
se  kuličková dráha, designové 

šachtové stolky, šalupa Zálužka 
vyplouvá, pískoviště na dětském 
hřišti, ulička významných osob-
ností města Litvínova či pietní 
deska se jmény osobností spoje-
ných s Litvínovem. „Přesto je pět 
projektů poměrně dost velká por-
ce. Některé jsou spojeny i s urči-
tým rizikem, jako například gri-
loviště, které v  minulosti zvažo-
valo i samo město,“ říká Karel 
Rosenbum a chválí i projekty, 
které se do hlasování nedostaly. 
„Velmi pěkný byl i návrh na le-
zeckou stěnu na Koldomu. To by 
ale vyžadovalo složitější a hlavně 
finančně náročnější řešení,“ zdů-
vodnil. 

Město je zájmem občanů 
nadšené a avizuje i případné 
novinky do budoucna. Napří-

klad po vzoru okolních měst 
by zavedlo pro školy jejich 
vlastní participativní roz-
počet. „Oceňuji zájem obča-
nů o hlasování. Jsem ráda, že 
jim stav veřejných prostran-
ství není lhostejný. Partici-
pativní rozpočet je napláno-
vaný až do roku 2027. Pokud 
máte dobrý nápad, máte šan-
ci s ním uspět v příštím roce,“ 
říká starostka Litvínova Ka-
mila Bláhová.

Z 1. ročníku není zatím re-
alizován amfiteátr, z 2. roční-
ku molo na Pilařském rybní-
ku. V obou případech se řeší 
problém s dodavateli. „Am-
fiteátr by se měl stihnout ješ-
tě ale letos. Největší problém 
jsme měli s  molem na Pilař-
ském rybníku, tady se situace 
ještě řeší,“ doplnil místostaros-
ta. V souvislosti s okolím Pilař-
ského rybníka také připomněl, 

že se v parku plánují ještě nové 
chodníčky a veřejné osvětlení. 
To má město v plánu v příštím 
roce.                                        (sol)

Absolutním vítězem je  workoutové 
hřiště u ZŠ v ulici Podkrušnohorská
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Finále soutěže „Energie? Dáš to bez ní?“ 
Výherci si vyzkoušeli natáčení s dronem na rekultivaci u lomu ČSA

MOST - Po úspěchu v soutěži pro 
studenty „Energie? Dáš to bez 
ní?“ si soutěžící z Mostecka užili 
svou výhru a zúčastnili se exkur-
ze do lomu ČSA. Zde si na rekul-
tivovaných plochách vyzkoušeli 
natáčení a práci s dronem. Sou-
těž zorganizovalo Ekologické 
centrum Most ve spolupráci se 
skupinou Sev.en Česká energie. 
Vítězná družstva obdržela také 
dárkové šeky od skupiny Sev.en 
Česká energie.

„Při přípravě soutěže nás za-
jímalo, co si dnešní teenageři 
představují pod pojmem energie. 
Všichni žáci z devíti zapojených 
škol nás mile překvapili a se svý-
mi projekty si velmi vyhráli. Ny-
ní jsme navíc studentům zajistili 
možnost zažít si energii v praxi na 
rekultivaci u lomu ČSA, kde vy-
zkoušeli natáčení s drony v areálu 
rekultivované plochy,“ uvedla Eva 
Maříková, mluvčí skupiny Sev.en 
Česká energie.

Během exkurze studenti po-
mocí dronů natáčeli rekultivo-
vanou krajinu, což jim umožni-
lo vidět obnovu regionu po těžbě 
z úplně nového úhlu. Tyto záběry 
nejen ukázaly schopnost trans-
formovat postiženou krajinu, ale 
také zachytily bohatou diverzi-
tu okolí lomu a vnímavý pozoro-
vatel může zahlédnout například 
ohroženého krutihlava obecné-
ho a další chráněné a ohrožené 
druhy.

„Práce s drony byla úplně su-
per! Už když jsem byl menší, zkou-
šel jsem si létání s dronem a vždyc-

ky jsem si přál mít vlastní. Dneska, 
díky této exkurzi, jsem si mohl vy-
zkoušet natáčení s profesionálním 
dronem, a navíc jsem viděl rekul-
tivovanou krajinu na vlastní oči, 
ne jen na fotografiích. V budouc-
nu bych si rád koupil vlastní dron 
a věnoval se jim, ať už profesionál-
ně nebo jako koníček,“ řekl Adam 
Růžička, žák 10. Základní ško-
ly v Mostě, zapojený do projektu.

Projekt „Energie? Dáš to bez 
ní?“ byl zahájen Ekologickým 

centrem Most ve spolupráci se 
skupinou Sev.en Česká ener-
gie. Do soutěže se zapojilo de-
vět základních a středních škol 
z Mostecka a Litvínova. Úvod-
ní fází bylo zhlédnutí šestidílné-
ho vzdělávacího seriálu ENER-
GOcast, který ECM připravilo 
s podporou skupiny Sev.en Čes-
ká energie v loňském roce. Ná-
sledovaly pracovní workshopy 
ve Středisku volného času, kde 
studenti konzultovali své ná-

pady s profesionálním kamera-
manem a fotografem Martinem 
Studentem, aby své projekty do-
táhli k dokonalosti. Výsledná 
videa byla publikována na In-
stagramu ekologického cent-
ra. Velké finále soutěže se kona-
lo 7. prosince, kde se týmy před-
stavily před odbornou porotou 
složenou z energetických exper-
tů a zástupců spolupracujících 
organizací. 

(ink) 

Ekonomika energetice z uhlí nepřeje,  
bez něj to ale zatím nepůjde

MOST - Další významní hráči na trhu oznamují, že v dohledné době 
skončí s uhlím. Například ČEZ na valné hromadě připustil, že Bílinu 
plánuje zavřít v roce 2030. Skupina Sev.en Česká energie přerušila 
těžbu v lomu ČSA už nyní, o termínu ukončení výroby energie z uhlí 
ve svých elektrárnách ale nemluví. 

„Aktuální situace, kdy cena 
elektřiny je velmi nízká a cena 
emisní povolenky naopak vysoká, 
působí problémy klasické ener-
getice. Výroba z  fosilních zdro-
jů se stává nerentabilní a v dlou-
hodobém horizontu neudržitel-
nou. Na to upozorňujeme již delší 
dobu a plánované přerušení těž-
by v lomu ČSA s tím také souvi-
sí. I když je nutné připomenout, 
že v předchozích letech energetic-
ké krize byla těžba v  lomu ČSA 
rekordní, což také přispělo k rych-
lejšímu postupu při  vyuhlení lo-
mu.  Počítáme s tím, že konec vy-
užívání uhlí se blíží, připravuje-
me se na něj a stále deklarujeme, 
že jsme schopni zajistit bezpečné 
a stabilní dodávky elektřiny a tep-
la pro Česko v období, než se na-
jde za uhlí náhrada,“ uvedl ge-
nerální ředitel těžebních společ-
ností skupiny Sev.en Česká ener-
gie Petr Lenc.  

Kromě lomu ČSA, kde těž-
bu plánuje skupina přerušit, má 
Sev.en Česká energie na Mos-
tecku také lom Vršany s největ-
ší dostupnou zásobou hnědé-
ho uhlí v  zemi. „Již za součas-
ných podmínek je výroba elek-
trické energie z  uhlí na hranici 
rentabilnosti a v  dalších letech 
předpokládáme již pouze neren-
tabilní situaci. Vývoj na trhu si-
lové elektřiny a emisních povole-
nek tak  znemožňuje ekonomický 
provoz uhelných elektráren v ČR, 
tedy všech našich uhelných zdro-
jů a s tím i provoz lomu Vršany.  
Výhled do dalších let ukazuje, že 
při stávajících tržních parame-

trech fixní a variabilní náklady 
nepokryjeme. To je problém všech 
výrobců elektrické energie z hně-
dého uhlí, na který zástupce stá-
tu pravidelně upozorňujeme při 
všech jednáních.      V této oblas-
ti jsme připraveni se státem ma-
ximálně spolupracovat,“ doplnil 
Petr Lenc.

Plánované přerušení těžby 
v  lomu ČSA umožní v  přípa-
dě potřeby krátkodobé obnove-
ní těžby v pozdější době, pokud 
by byly dodávky uhlí z ČSA ne-
zbytné. Mluvíme tu především 
o zimních měsících, kdy jsou 
dodávky z obnovitelných zdrojů 
nedostatečné. Těžař ale nepočítá 
s obnovením těžby v lomu ČSA 
v delším horizontu, než jsou mě-
síce. Další lom na Mostecku, lom 
Bílina, plánuje ČEZ zavřít v roce 
2030. Informoval o tom na svém 
červnové valné hromadě. Ale 
nechal si otevřená zadní vrátka. 
Ještě to prý není definitivní.

Uhlí z  lomu Vršany využívá 
Elektrárna Počerady. Elektrár-
na Počerady má platné integro-
vané povolení, na základě které-
ho může provozovat všech pět 
výrobních bloků, každý o jme-
novitém výkonu 200MW. „Od 
okamžiku převzetí elektrárny in-
tenzivně pracujeme na splnění 
ekologických limitů na všech vý-
robních blocích. Protože se však 
jedná o složitý a unikátní tech-
nologický proces, požádali jsme 
v dostatečném předstihu o pro-
dloužení platnosti výjimky. Kraj-
ský úřad Ústeckého kraje uznal 
naše argumenty a výjimku nám 

prodloužil,“ uvedl generální ře-
ditel Elektrárny Počerady Sta-
nislav Klanduch a dodal: „Je 
v našem nejvyšším zájmu výro-
bou v Počeradech co nejméně za-
těžovat životní prostředí. Do eko-
logizace našich zdrojů investu-
jeme i v této pro uhelnou ener-
getiku velmi nejisté době. A to je 
z pohledu energetické bezpečnos-
ti rozhodně dobrá zpráva, proto-
že aktuální zvýšená spotřeba vy-
plývající z provozu klimatiza-
cí a bezvětří v  Německu zvyšuje 

i požadavky na výrobu v českých 
uhelných zdrojích. Elektrárna 
je připravena poskytovat veške-
rou dostupnou výrobní kapacitu. 
Procento využití výrobní kapa-
city je závislé na požadavcích tr-
hu s elektřinou, kde se musí v ka-
ždém okamžiku spotřeba rovnat 
výrobě.“ Jediným odběratelem 
produkce je   společnost Power-
tica Commodities, AG. Elektrár-
na Počerady má v současné době 
277 kmenových zaměstnanců.

(ink)

Během exkurze studenti pomocí dronů natáčeli rekultivovanou krajinu, což jim umožnilo vidět obnovu regio-
nu po těžbě z úplně nového úhlu.
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Studentská brigáda
Podala si přihlášku na svou vy-

sněnou vysokou školu, i když vědě-
la, že si její máma nemůže dovolit 
podporovat ji při studiu. Žily s má-
mou jen spolu, otce neměla. Máma 
prodávala v  obchodě s  potravina-
mi a z  jednoho malého platu sot-
va zaplatila nájem a všechno ostat-
ní, co potřebovaly. Nemohla si ale 
pomoci. Toužila studovat psycho-
logii na Karlově univerzitě. Říka-
la si, že ji stejně nevez-
mou. O tento obor byl 
obrovský zájem. Ale 
stejně si nemohla po-
moci. Na přijímačky 
se moc nepřipravovala. 
O to víc ji překvapilo, 
když dostala rozhod-
nutí o přijetí. Najednou 
se před ní otevírala bu-
doucnost, kterou si vy-
snila. A kterou nemoh-
la mít. Večer se vráti-
la její máma unavená 
z práce. Udělaly si kávu a ona jí řek-
la, jakou má šanci. Zároveň ale také 
to, že je jí jasné, že si školu nemů-
žou dovolit. Dlouho do noci s má-
mou přemýšlely, jak by to šlo zvlád-
nout, ale na nic nepřišly. Nakonec 
musely připustit, že to nepůjde. 
Stěží vycházely s penězi už takhle, 
nemůžou si dovolit ještě platit ko-
lej a všechny ostatní náklady, kte-
ré by studium v  Praze nesly. Chá-
pala to, ale bylo jí to nesmírně lí-
to. Znovu už se k  tomu s  mámou 
nevrátily. Do školy ale nedala vě-
dět, že nenastoupí. Zapsala se, aby 
si ještě nějakou dobu mohla udr-
žet ten sen. Na léto si našla brigá-
du v  jednom baru. Seriózní práci, 
která by ji měla živit další roky. Ale 
o prázdninách chtěla mít pocit, že 
je jen studentka na brigádě. V baru 
ji to docela bavilo. Chodilo hodně 
lidí, směny jí ubíhaly rychle. Byla 
pěkná, usmívala se na lidi a dostá-
vala vysoké spropitné. Jeden muž 
sedával u baru pravidelně. Díval se 
na ni, když měla chvíli, povídali si. 
Nejdřív si myslela, že se mu líbí. Že 
ji balí. On byl ale slušný, neosobní. 
Jen si s  ní povídal. A tak mu jed-
nou pozdě v noci řekla o své šanci 
na studium, kterou nemůže využít. 
Další den přišel s návrhem. Je krás-
ná a zajímavá. Mohla by dělat spo-
lečnici bohatým mužům. Takovým, 
kteří chtějí mít vedle sebe krásnou 
a inteligentní ženu. Nemusí jít vždy 
o sex. Někteří muži jen chtějí, aby 
je doprovázela žena, kterou by jim 
ostatní záviděli. Zaplatí všichni. 
A dobře. Mohla by si dovolit život 
v Praze a studium. Nejprve zprud-
ka odmítla. To je jedno, jak to ten 
chlap nazýval. Chtěl po ní, aby dě-
lala bohatým chlapům kurvu. Dru-
hý den ale opět seděl na baru a hu-
čel do ní. Nedělala by nic, co by sa-
ma nechtěla. Většinu času by trávila 
se zajímavými inteligentními muži. 
Mohla by to jen zkusit. Když by se jí 
to nelíbilo, mohla by hned skončit. 
Byla by to šance. Mohla by si vydě-
lat pěkné peníze, zaplatit si studi-
um. Nakonec na to kývla. Chlápek 
jí slíbil, že ji seznámí se správnými 
lidmi. Pokud chce už příští měsíc 
nastoupit do školy, musí začít hned. 
Aby měla peníze na bydlení a jíd-
lo. Druhý den jela do Prahy. Sešla 
se s  tím mužem v  jedné restaura-
ci. Dlouho mluvili, pak ji odvedl 
do jednoho bytu. Tam na ni čeka-
la starší žena. Také ona s ní mluvila, 
vyptávala se jí, chvíli na ni mluvila 
anglicky, chvíli francouzsky. Bavi-
ly se o umění, filmech, hudbě, lite-
ratuře. Bylo to zábavné. Žena byla 
spokojená. S  úsměvem pokyvova-
la hlavou. Pak ji vzala vedle do po-
koje, kde měla velikou šatnu. Pro-
hlížela si oblečení, které vídala jen 
v časopisech na modelkách. Když ji 
žena nabídla, aby si šaty vyzkouše-
la, neváhala už ani chvíli. Cítila se 
jako princezna. Dohodly se rychle. 
Pracovat začne hned večer. Poprvé 
půjde do společnosti s mužem, kte-

rý ji přivedl. Doprovodí ho na ver-
nisáž výstavy. Šaty jí půjčí, pozdě-
ji si koupí své. Večer byla nervóz-
ní, ale pohled do zrcadla ji uklidnil. 
Slušelo jí to. Vypadala výjimečně. 
S  konverzací si starosti nedělala. 
Umění ji zajímalo a malíře, jehož 
obrazy ten večer galerie vystavova-
la, dobře znala. Mohla o něm a jeho 

umění mluvit s  kým-
koliv. Plynule anglicky 
i francouzsky. Večer ji 
vyzvedl její přítel z ba-
ru v  drahém autě. Ta-
kovým ještě nikdy ne-
jela. Na vernisáži by-
la jako ryba ve vodě. 
Dobře se bavila se vše-
mi, které její dočasný 
partner oslovil. Všimla 
si hned několika star-
ších mužů, kteří ji ne-
pokrytě hltali očima. 

Hned druhý den jí zavolala ta že-
na. Byl o ni zájem. Měla nabídku. 
Jednalo se o staršího bohatého mu-
že. Bude ho doprovázet na pracov-
ní večeři s obchodním partnerem. 
Mluvit budou anglicky. Pak ji od-
veze domů. Dostane zaplaceno. Nic 
jiného. A tak si opět vybrala šaty 
v bohatém šatníku a počkala, až ji 
vyzvedne řidič před domem. Muž, 
kterého ten večer doprovázela, byl 
starší a příjemný. Dobře se spo-
lu bavili. Po večeři ji odvezl k do-
mu, kde ji vyzvedl. Požádal ji, aby 
mu věnovala další večer. Šli do di-
vadla. A pak další a další. Nakonec 
jí ta žena řekla, že si ji její společník 
objednal jen pro sebe. Bude dopro-
vázet jen jeho. On jí dobře zapla-
tí. Jen za doprovod do společnosti. 
Všechno ostatní už je jen na ní a na 
domluvě. Několik týdnů to fungo-
valo dobře. Vždy večer pro ni při-
jel řidič a po akci ji opět odvezl do-
mů. Mohla si dovolit pronájem ma-
lého bytu. Také oblečení si už moh-
la koupit své. Od svého společníka 
dostávala drahé dárky. Čekala, kdy 
od ní bude chtít víc, ale nechtěl. Za-
čala chodit do školy. Od mámy ne-
potřebovala žádnou pomoc, občas 
jí i sama nějaké peníze poslala. To-
ho starého muže měla docela ráda. 
Byl inteligentní, měl přehled. Ten 
večer ji řidič domů neodvezl. Se-
děli v autě a její společník jí nabí-
dl, aby jela k němu. A řekl částku, 
která by jí zaplatila nájem na celý 
měsíc. A tak jela. Měl krásný dům 
v luxusní čtvrti. Zavedl ji do poko-
je, na podlaze byly bílé měkké ko-
berce. Široká postel . Od stropu vi-
sely řetězy, na nich pouta. Na skřín-
ce ležely důtky a další věci, o kte-
rých ani nevěděla, k  čemu slouží. 
Vyděsila se. Chtěla odejít, ale její 
společník jí vysvětlil, co od ní chce. 
Nechce sex. Chce, aby ho poutala 
a trestala. Ukázal jí, jak se všech-
ny ty hračky používají. A ona sou-
hlasila. Byly to lehce vydělané pe-
níze. Zapojila svou fantazii a dělal 
všechno, co ten muž chtěl. Líbilo 
se mu to. Chtěl víc. Každý večer po 
akci jezdili k němu. Stával se na ní 
závislý. A ona se dobře bavila. Teď 
už používala všechny ty pomůc-
ky s velikým přehledem a uměním. 
Ten večer připoutala muže do ře-
tězu a utáhla více než obvykle. Do 
úst mu dala kovový roubík. Vytáh-
la ho na kladce do úponu. Stál na 
špičkách, vypjatý ke stropu. Nahý 
a bezmocný. Vzala bič do ruky a za-
čala s trestem. Užívala si to. Chrop-
těl a sípal. Pak už jen sípal. Když 
s  ním skončila, visel splihle v  ře-
tězech. Kochala se tím pohledem. 
Staré ochablé tělo, ruce jakoby vy-
kloubené v ramenou. Stopy biče po 
celém těle. Byla spokojená. On ur-
čitě také. Takhle to miloval. Pře-
šla k němu, aby ho dostala z pout. 
Když mu vyndala roubík z úst po-
chopila, že tentokrát zašla daleko. 
Její spoelčník byl mrtvý. 

(pur)

soudnička

Nový předseda představenstva
ÚSTECKÝ KRAJ – Krajská zdravotní má nového předsedu předsta-
venstva.

Na postu předsedy předsta-
venstva Krajské zdravotní re-
zignoval z rodinných důvodů 
Ondřej Štěrba. 

Ve funkci ho nahradil člen 
představenstva  Jakub Komárek. 

„Z  vážných rodinných dů-
vodů se aktuálně nebudu moci 
věnovat Krajské zdravotní tak, 
jak moje dosavadní funkce vy-
žaduje. Proto jsem dnes požá-

dal o uvolnění z funkce předsedy 
představenstva Krajské zdravot-
ní a zůstanu nadále jeho řado-
vým členem,“ vysvětlil Ondřej 
Štěrba. 

Ve funkci předsedy nahra-
dí Ondřeje Štěrbu Jakub Ko-
márek, kterého na mimořád-
ném jednání představenstva 
zvolili jeho členové jednomy-
slně. „Děkuji kolegům za důvě-

ru. Členem předsta-
venstva Krajské zdra-
votní jsem od června 
2021, takže s  odpo-
vědnostmi ve funk-
ci předsedy jsem vel-
mi dobře obeznámen. 
Bude také zachována 
i potřebná kontinuita 
práce představenstva 
na aktuálních úko-
lech před nadcházejí-
cími krajskými volbami, ze kte-
rých vzejde i nové představen-

stvo,“ komentoval Ja-
kub Komárek.  

Ekonom Jakub Ko-
márek pochází z  Li-
toměřic, z  obce Kla-
pý, kde aktuálně žije 
a je zde zastupitelem. 
Je také místopřed-
sedou investiční 
a majetkové komi-
se Ústeckého kraje. 
V  červnu 2021 byl 

zvolen členem představenstva 
Krajské zdravotní.              (nov)

Pacienti Zahražan vyrazili na koncert
MOST/ÚSTECKÝ KRAJ -  Nevšední zážitek připravilo pacientům Od-
dělení následné péče a Rehabilitační oddělení 2 v Mostě – Zahraža-
nech, které spadá pod Krajskou zdravotní.

Sestřičky vyvezly pacienty na 
vozíčcích i ty na  lůžkách  na 
nádvoří areálu, aby si užili od-
poledne při koncertu v podání 
Základní umělecké školy F. L. 
Gassmanna Most. Tuto spolu-
práci se podařilo nově navázat 
Dobrovolnickému centru Ne-
mocnice Most a bude pokračo-
vat i při dalších vhodných pří-

ležitostech.  Pacienti si koncert 
pod širou oblohou skvěle užili, 
a někteří si s vystupujícími dět-
mi dokonce i společně zazpíva-
li. „Pilotní akce se moc vydaři-
la a již na září je plánován další 
koncert, tentokrát nejspíše ve sty-
lu dechovky,“ komentuje perso-
nál rehabilitačního oddělení. 

(nov)

Krajská zdravotní získala dar od Vršanské uhelné 
Díky němu otevřela nové fyzioterapeutické hřiště na Zahražanech

MOST - Oddělení následné péče 
a Oddělení lůžkové rehabilitace 
mostecké nemocnice Krajské 
zdravotní v areálu na Zahraža-
nech pořídila pro své klienty 
díky daru od společnosti Vršan-
ská uhelná moderní fyziotera-
peutické hřiště. Stane se atrak-
tivní součástí jak pohybové, 
tak kognitivní terapie pacientů 
všech věkových kategorií. Po-
může v rekonvalescenci i léčbě 
pacientům po mrtvici, s roztrou-
šenou sklerózou nebo s mentál-
ním postižením či s neurologic-
kými onemocněními.

 „Nové hřiště na Zahraža-
nech vzniklo díky daru ve vý-
ši 300 tisíc korun od společnosti 
Vršanská uhelná. Za dar skupině  
Sev.en Česká energie, pod kterou 
Vršanská uhelná spadá, děkuje-
me a jsme rádi, že budeme moci 
nabídnout našim pacientům dal-
ší možnosti k rehabilitaci,“ podě-
koval ředitel Nemocnice Most 
Pavel Markalous. „ Dlouholetá 
podpora skupiny Sev.en má pro 
naši společnost a její nemocnice 
opravdu velký význam,“ dodal  
Ondřej Štěrba člen představen-
stva Krajské zdravotní.

„Krajskou zdravotní podpo-
rujeme dlouhodobě. V uplynu-

lých letech jsme společně realizo-
vali několik projektů, které měly 
za cíl zlepšit zdravotnickou péči 
v regionech, kde podnikáme. Mi-
mo jiné jsme například podpoři-
li modernizaci porodnice a neo-
natologického oddělení. Úroveň 

zdravotnictví a péče o pacienty, 
ale také dobré podmínky pro prá-
ci lékařů jsou pro nás velmi důle-
žité,“ uvedl generální ředitel Vr-
šanské uhelné  Petr Lenc. 

Hřiště je koncipováno tak, 
aby sloužilo pacientům všech 
věkových kategorií. Pomůže kli-
entům, kteří se pohybují na in-
validním vozíku, o berlích ne-
bo s chodítkem. Je vhodné pro 
osoby s mentálním postižením 
či s neurologickými onemoc-
něními. Ideální je například pro 
rehabilitace po cévní mozko-
vé příhodě, pro pacienty s roz-
troušenou sklerózou a podob-

ně.  „Vzhledem k charakteru od-
dělení bude důležitou součástí 
k podpoře aktivity seniorů, pod-
poří jejich rehabilitaci a umožní 
udržet či dokonce zlepšit kondici 
jak po stránce pohybové, tak ko-
gnitivní, a přispět tak k preven-
ci vzniku demence a vzniku Alz-
heimerovy choroby. Areál spoje-
ný s hřištěm je především dopl-
nění, které zatraktivňuje terapii 
probíhající za jiných podmínek 
než v terapeutických místnostech 
nebo běžných cvičebních míst-
nostech,“ vysvětlil primář oddě-
lení následné péče mostecké ne-
mocnice Tomáš Zelenka.   (nov)

Výstavba hřiště začala vloni v říjnu. Venkovní stroje jsou odolné vůči povětrnostním vlivům, snadno ovladatel-
né a bezpečné. Jedinečným způsobem umožňují klientům cvičení na čerstvém vzduchu. Celková cena fyziote-
rapeutického hřiště je 349 tis. Kč bez DPH.

Na venkovních strojích bude možné provádět jak po-
hybovou, tak neurologickou terapii. Cvičení má pozitiv-
ní vliv na zlepšení kognitivních procesů a také procviču-
je koordinaci ruka-oko. Tento typ koordinace je zodpo-
vědný za správný odhad vzdáleností a umožňuje přesně 
a cíleně plánovat a provádět pohyby.

V České republice je takovýchto 
specializovaných hřišť pouze několik.

Hřiště na Zahražanech je v rámci Krajské 
zdravotní první vlaštovkou.

Sestřičky vyvezly pacienty na vozíčkách 
i lůžkách za koncertem na dvůr areálu.
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VODA
PLYN
TOPENÍ
ELEKTRIKA
OTEVÍRÁNÍ
DVEŘÍ

800 136 018bezplatná 
linka

Pionýrů 1501, Most
tel.: 417 639 296

HAVARIJNÍ SLUŽBA

(pro SBD Krušnohor od 15 hod.)

servis a montáž výtahů

MSSS má  
své „želízko v ohni“ 

MOST - Mezi nominovanými osobnostmi na ocenění  Srdcař 
Mostu 2024  se za sociální oblast umístila vedoucí Střediska denní 
péče o děti do tří let věku a Denního dětského rehabilitačního sta-
cionáře Městské správy sociálních služeb v Mostě Denisa Benešo-
vá. Své hlasy jí můžete posílat až do 31. července. Hlasovat je možné 
na www.vyplnto.cz/databaze-dotazniku/srdcar-mostu-2024/. Kaž-
dý hlasující může udělit jeden hlas v každé kategorii, tedy podpo-
řit jednu osobnost v každé kategorii, ale nemusí zbytečně hlasovat 
v každé z uvedených pěti oblastí.                                                     (nov)

Mezibořský tenis je nezastavitelný
MEZIBOŘÍ - Tenisté z Meziboří si přebírají další titul. Stali se mistry 
kraje pro rok 2024. Mladší žáci z Meziboří byli neporazitelní a bě-
hem 2 měsíců poráželi kluby ze širokého okolí. 

Slitování neměli s hráči 
z Mostu, Litvínova, Duchco-
va, Žatce, Chomutova ani s hrá-
či z TK Severní Terasa Střekov. 
Po dobu mistrovských utká-
ní trávili každou neděli na kur-
tech a bojovali o titul. Dokáza-
li, že v jednotě je síla a jako tým 
disponovali několika přednost-
mi -týmovost, férovost, nekon-
čící podpora a motivace. Kaž-
dý tým má svého kapitána, kte-

rými se pro tento rok pro stali 
Petr Knobloch a trenérka Vik-
torie Vítová, díky nimž děti cíti-
ly neuvěřitelnou podporu a chuť 
bojovat. Hráči si zaslouží nejen 
velké díky za reprezentaci měs-
ta, ale i obdiv, že v konkurenci 
daleko větších a starších klubů 
předvedli takové výkony. Hráče 
čeká cesta do Liberce, kde bu-
dou bojovat o postup na mist-
rovství České republiky.   (nov)

Město přispěje  
na péči a ples

Mezibořští radní schválili do-
taci 10 tis. Kč střední škole Edu-
chem na maturitní ples třídy. 
Dalších 46 tis. Kč schválili zdra-
votnímu ústavu EDA na terénní 
službu rané péče pro rodiny, kte-
ré pečují o dítě se zrakovým či 
kombinovaným postižením.

Průběh  
investičních  

akcí

Radní vzali na vědomí prů-
běh investičních akcí pro letošní 
rok. Významnou investiční ak-
cí je rekonstrukce ulice Májová, 
která je naplánována na srpen 
až listopad. Jedná se o investi-

ci za bezmála 5 mil. Kč. Rekon-
strukce parkoviště ve stejné uli-
ci je posunuta z  letošního roku 
na rok příští. Další významnou 
investiční akcí je rekonstrukce 
vnitřních prostor mezibořské-
ho kulturního zařízení. Za no-
vý sál, sedačky, elektroinstalaci 
a úpravu vestibulu zaplatí měs-
to 3,5 mil. Kč. Investovat bude 

město také do technických slu-
žeb, které plánují doplnění své-
ho zařízení. Nakoupit chtějí sbě-
rač listí a trávy, traktor s přední 
a zadní radlicí, přívěs, velkoob-
jemový kontejner, vrták válec 
na povrchy, malý vlek, podlaho-
vý mycí stroj a především infra-
set na opravu komunikací.     

(nov)

Z  Rady města Meziboří

BABÍ LÉTO v podání žen z T.J. 
SOKOL LITVÍNOV – LOM

Pod heslem „SLET SPOJUJE“ se v Praze ve dnech 
30. června – 5. července  konal XVII. VŠESOKOLSKÝ SLET. 

Celý sletový týden se ne-
sl v  duchu propojení generací 
a regionů. Slet v  závěru týdne 
vyvrcholil hromadnými sklad-
bami na fotbalovém stadionu 
v pražském EDENU a jednalo 
se vskutku o velkolepou podí-
vanou.

Součástí této nádherné, tra-
diční akce byla i osmička žen 
z T. J. SOKOL LITVÍNOV – 
LOM ve složení Ilona Buršová, 
Jana Rytichová, Ludmila Pospí-
šilová, Ivana Kozelková, Dana 
Aidlpesová, Dagmar Pohlová, 
Věra Rosová a Jana Brožová. 

Ženy se představily v  nád-
herné skladbě BABÍ LÉTO, 
kterou poctivě a s  nadšením 
sobě vlastním nacvičovaly 2x 

týdně více než 7 měsíců, a s blí-
žícím se začátkem sletu si dob-
rovolně nadělily i dvoufázové 
tréninky, aby všechny 4 oddí-
ly skladby vypilovaly k  doko-
nalosti. Náčiní, s nímž se ženy 
musely naučit mnoho poměr-
ně těžkých prvků, byl deštník. 
Tuto skladbu v  EDENU cviči-
lo bezmála 2500 žen různých 
věkových kategorií z celé Čes-
ké republiky. 

Děkujeme ženám z  T.J. SO-
KOL LITVÍNOV – LOM za 
skvělou reprezentaci měst Lit-
vínova a Lomu na XVII. Vše-
sokolském sletu. 

Jana Haselbergerová
T. J. SOKOL  

LITVÍNOV - LOM

N apsali jste nám...

Děti z lomské mateřinky bodovaly
Opět získaly 1. místo v soutěži Kouzelná chemie 

LOM – Základní škola a mateř-
ská škola Lom obsadila první 
místo  v soutěži  Kouzelná che-
mie. O vítězství se postaraly 
školkové děti ze třídy Berušek.

Již tradiční výtvarnou a foto-
grafickou soutěž Kouzelná che-
mie opět uspořádala Nadace 
ORLEN Unipetrol. Třída „Be-
rušek“ z MŠ a ZŠ Lom bodovala 
v kategorii pro mateřské školy dí-
lem nazvaným „Barevné balon-
ky“.  Děti s paními učitelkami dí-
lo vytvářely několik týdnů. Velký 
úspěch ocenil i ředitel školy Jaro-
slav Zajíc. „V závěru školního ro-
ku jsme byli pozváni na slavnost-
ní předání cen. V soutěži se třída 
Berušek umístila na  bezvadném 
1. místě a navázala tak na vítěz-
ství z minulého roku.   Chemické 
pokusy si děti moc užily a nadále 
se jim budou spolu s paními uči-
telkami ve školce věnovat. Právě 
jim i dětem patří velké poděková-
ní nejen za úžasný výtvor, ale za 
skvělou reprezentaci naší školy,“ 
sdělil ředitel a dodal: „Kromě to-
ho, že děti dostaly za svůj výkon 
balíčky s výtvarnými potřebami, 

škola získala peněžní dar z Nada-
ce ORLEN Unipetrol na realizaci 
pokusů v rámci školy.“

Kouzelná chemie je výtvar-
ná a fotografická soutěž pro žá-
ky mateřských, základních a spe-
ciálních škol. Je založena na pro-
pojení chemie a výtvarného 

umění. Děti si vyzkouší jedno-
duché chemické pokusy, ke kte-
rým není potřeba laboratoř ani 
speciální pomůcky. Výsledkem 
těchto pokusů může být např. 
krásně zbarvený filtrační papír, 
který je možné výtvarně dále 
zpracovat. Pro ty, kteří již ve ško-

le mají hodiny chemie, jsou tyto 
pokusy zároveň  zajímavé i z hle-
diska poznávání jednoduchých 
chemických procesů a reakcí. 
Nadace ORLEN Unipetrol poka-
ždé od dětí  obdrží spoustu nád-
herných obrázků a fotografií.

 (nov)

Děti s paními učitelkami vytvářely dílo několik týdnů, ale stálo to za to!

Tenisoví mistři kraje jsou z Meziboří.

Na Všesokolském sletu reprezentovaly sokolky z TJ Sokol Litvínov - Lom
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Naštěstí máte TUCSON.

Nový Hyundai 
TUCSON.

Představujeme Vám nový TUCSON z Nošovic. Opravdu všestranné SUV vás ohromí například odemykáním a startováním 
telefonem, head-up displejem či matrix LED světlomety. Navíc nastavuje nové standardy mimořádně bohatou základní 
výbavou vč. 12“ navigace se vzdálenými aktualizacemi a parkovací kamerou, bezklíčového přístupu a startování či 17“ alu kol. 
Je dostupný jako benzin, diesel, hybrid či plug-in hybrid. Více na www.hyundai.cz.

 Již od

649 990 Kč

Hyundai TUCSON – kombinovaná spotřeba 4,9 – 8,0 l/100 km, emise CO2 129 – 182 g/km.

Autosalon Most s. r. o.
Nad Koridorem 776, 434 01 Most
tel.: 775 42 40 40
www.hyundai-most.com

WWW.AGENTURADANIEL.CZ

JE ČAS NA 
 REKLAMNÍ 
 PŘEDMĚTY 
VRYJTE SE DO PAMĚTI 
SVÝCH ZÁKAZNÍKŮ 
A OBCHODNÍCH PARTNERŮ

...

Krušnými horami povede vysokorychlostní trať
ÚSTECKÝ KRAJ - Zhruba 150 km 
dlouhá vysokorychlostní trať, 
která má v  budoucnu zkrátit 
cestu vlakem z Drážďan do Pra-
hy na méně než jednu hodinu, 
povede i plánovaným Krušno-
horským tunelem. Ten bude 
dlouhý třicet kilometrů. Po dvou 
a půl letech od zahájení procesu 
přijalo Zastupitelstvo Ústecké-
ho kraje usnesení, kterým se 
aktualizují Zásady územního 
rozvoje a stanovuje se koridor 
pro vysokorychlostní železniční 
trať. 

Je tedy již jasné, kudy trať po-
vede. Obcím, které mohly být 
dotčené stavbou při výběru jiné 
varianty, se tím uvolňují ruce při 
rozvojových aktivitách.  Ústecký 
kraj chce zachovat pracovní sku-
pinu, ve které by starostové ob-
cí, jejichž územím má trať v bu-
doucnu procházet, připravili své 
požadavky vůči státu, aby  získa-
li  maximální možné kompenza-
ce za umístění této stavby. V tu-
to chvíli je určený koridor, ale ne 
zcela přesné umístění, které bu-
de výsledkem dalších rozhodo-
vacích a schvalovacích proce-
sů. Je tedy ještě možné do pří-
pravy zasáhnout s oprávněnými 
požadavky, např. na minimali-
zaci hlukové zátěže apod. „Vy-
sokorychlostní trať vnímám jako 
rozvojovou příležitost pro celý re-
gion. Ještě rychlejší a komfortněj-

ší propojení s  centrem republiky 
nebo s  Německem je jednoznač-
ným přínosem jak pro místní, tak 
z hlediska cestovního ruchu. Roz-
hodnutí zastupitelů vnímám jako 
výhru Ústeckého kraje a věřím, 
že budoucnost mi dá za pravdu. 
O to pozorněji se ale teď zamě-
říme na další jednání se státem, 
aby si dotčené obce vymohly ta-
kové náhrady, že i pro ně to bu-
de výhodný projekt,“  řekl hejt-
man Jan Schiller.

„Mezi hlavní důvody pro vý-
stavbu vysokorychlostní tratě pa-
tří zejména potřeba udržet naši 
konkurenceschopnost a tempo se 
zahraničím. Vždyť s  Německem 

jako naším největším obchodním 
partnerem máme jen jedno ka-
pacitní spojení pro osobní a ná-
kladní dopravu,“ řekl před ča-
sem k projektu vysokorychlost-
ní trati ministr dopravy Martin 
Kupka. Dodal, že už je potře-
ba začít řešit trasu průjezdu Ús-
tím nad Labem i podobu budou-
cího terminálu. „V projektu ne-
zapomínáme ani na komunikaci 
s obcemi, přes jejichž katastr má 
nové spojení vést. Aktuálně vede-
me dialog o budoucí podobě tra-
ti se zástupci municipalit a s  ši-
rokou veřejností. Požadavky obcí 
a potřeby občanů se samozřejmě 
snažíme v projektu zohledňovat,“ 

podotkl  ředitel Stavební sprá-
vy vysokorychlostních tratí Ja-
kub Bazgier. Podle náměstka ge-
nerálního ředitel Správy železnic 
Mojmíra Nejezchleby probíhá 
v  Ústeckém kraji  moderniza-
ce současných železničních tra-
tí, které budou na připravova-
nou vysokorychlostní trať bez-
podmínečně navazovat. „V sou-
časnosti je těsně před dokončením 
rekonstrukce stanice Bohosudov, 
na stejné trati zahájíme v  příš-
tím roce modernizaci traťového 
úseku mezi Kyjicemi a Chomu-
tovem,“ uvedl náměstek Mojmír 
Nejezchleba.  

(nov)

Nejstarší vysokorychlostní trať na světě je japonský Šinkansen (v doslovném překladu znamená „nová páteř-
ní trať). Spojuje Tokio a Ósaku a byla otevřena v roce 1964. Od roku 2015 dovoluje cestovní rychlost 285 km/h. 
Celková délka provozovaných vysokorychlostních tratí na světě je 59 000 km (k říjnu 2023). Ve stavbě je dalších 
20 000 km a plánováno je 17 000 km. Foto zdroj wikipedia.org.

Když staří zavzpomínají  
a mladí to nakreslí

ÚSTECKÝ KRAJ - Na krajském 
úřadě se otevřela výstava Osa 
života. Výstavní projekt vytvo-
řili společně klienti Domova 
důchodců Bystřany a děti čtyř 
základních škol na Teplicku. Kli-
enti domova sepsali své vzpo-
mínky na různé politické, kul-
turní či osobní události a ty pak 
sdíleli s žáky, kteří je ztvárnili 
výtvarně. 

Vernisáže zúčastnil náměstek 
hejtmana Ústeckého kraje pro 
sociální věci Jiří Kulhánek. „Me-
zigenerační spolupráce mezi seni-
ory a žáky základních škol je skvě-
lá. Funguje to i v ostatní městech 
regionu. Děti si aspoň uvědomí, 
jaká byla tenkrát těžká doba a ja-
ký měli senioři život,“ uvedl Kul-
hánek.  Výstava je volně přístup-
ná a k vidění bude ve druhém 
patře krajského úřadu do 31. čer-
vence.                                     (nov)

Zahájení výstavy se uskutečnilo za přítomnosti ředitelky Domova dů-
chodců Bystřany Miroslavy Barešové, dvou klientů Domova důchodců 
Bystřany a koordinátorky projektu výstava Osa života.

Olympiáda mládeže byla úspěšná
Ústecký kraj vybojoval 63 medailí

ÚSTECKÝ KRAJ – Ústecký kraj se může pyšnit sportovci, kteří nás 
reprezentovali na XI. letní olympiádě dětí a mládeže, kterou letos 
hostil Jihočeský kraj. 

Ústecká výprava si z Jihočes-
kého kraje odvezla  63 cenných 
kovů a umístila se tak v celko-
vém pořadí na 6. místě me-

zi kraji. Oproti poslední letní 
dětské olympiádě je to výraz-
né zlepšení o 45 medailí. Po-
druhé v historii soutěže zvítězili 

v celkovém hodnocení sportov-
ci z Hlavního města Prahy.

Mezi kolektivy zazářil basket-
balový tým chlapců, který se ra-
doval ze zlata. Nejcennější kov 
také získaly například badmin-
tonistky či stolní tenisté. Stří-
bro si odváží dívčí volejbalový 
a softballový tým. Bronz pak vy-
bojovaly chlapecké týmy ve vo-
lejbale, fotbale a házené.

Mezi jednotlivci dominova-
li plavci a plavkyně. Nejúspěš-
nějším sportovcem celé ústec-
ké výpravy byl Petr Šolín, který 
získal neuvěřitelných 11 medailí 
(5 zlatých, 5 stříbrných, 1 bron-
zovou). Paraplavkyně Alex Bor-
ská se dobře naladila na Paříž 
a získala tři zlaté medaile. Pře-
hled všech medailistů Ústec-
kého kraje najdete na www.kr-
-ustecky.cz.

Olympijskou štafetu nyní pře-
bírá Moravskoslezský kraj, který 
již za šest měsíců přivítá v ro-
ce 2025 zimní edici a další let-
ní ODM se bude konat v roce 
2026 poprvé v historii v Hlav-
ním městě Praze.                (nov)



fotoreportáž12. července 202412

LITVÍNOV – Zámek Valdštejnů v Litvínově zve na interesantní výsta-
vu s lákavým názvem Kabinet divočina - Svět skrytý za 
očima. Uvidíte tu úchvatné světelné objekty a artefakty, loutky, 
krásné obrazy s nádechem přírodní mystiky, ale i úžasné masky. 

Umělecké výtvory tu představují tři umělci, autor lamp a loutek 
Jan Kindl, autor lesních interiérů a obrazů Roman Hudziec a tvůrce 
masek Marek Filip, který se nechal inspirovat šamanskými kultura-
mi. Přijďte se podívat a nebudete litovat! Výstava je v zámku k vidě-
ní až do 1. září. Určena je pro všechny generace.  

Třešničkou na dortu pak bude noční prohlídka pod názvem Sen 
v Sargasovém moři, která se uskuteční 23. srpna od 21 ho-
din. Rezervace na tel. 603 151 600.

V hlubinách Sargasového moře se odehrává příběh zrození ma-
lé rybky. Propojení velkých lampionových loutek z dílny Jana Kind-
la a hudby Ireny a Vojtěcha Havlových ponoří malé i velké diváky 
do hlubin oceánu, kde čas plyne velmi, velmi pomalu.                 (sol)

Kabinet divočiny na zámku
Kabinet divočina - Svět skrytý za očima si budete 
moci užít i při večerní prohlídce 23. srpna.

Přehlídka masek  
je magická pro děti i dospělé.

Výstavu stojí za to si 
zvěčnit na památku.

Svůj dojem z výstavy nadšeně sděluje jednomu 
z autorů Marku Filipovi (vpravo) starostka 

Litvínova Kamila Bláhová.

Na výstavě nechybí ani interaktivní prvky.

V zajetí veřejnosti byl  
i druhý z autorů výstavy Jan Kindl.

Mystika na plátně třetího autora výstavy, 
kterým je Roman Hudziec.

V zámku Valdštejnů se na chvíli ocitnete  
v naprosto jiném světě.

Extravagantní lampy jsou rovněž hodné obdivu.


